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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 3. 7. 2024 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0155/SO/2024 
Programová služba: Jednotka  
Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska  
Číslo autorizácie vysielania: AT/22 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenia: 
 
Návrh uznesenia č. 1: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“)                                     
v senáte 1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana 
Bindasa a PhDr. Marty Danielovej postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet                   
na preverenie evidovaný pod č. 0155/SO/2024 smerujúci voči vysielaniu programovej služby Jednotka 
vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150  
ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 15. 7. 2024                                     Z: PgO 
 
Návrh uznesenia č. 2: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“)                                     
v senáte 1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana 
Bindasa a PhDr. Marty Danielovej v súlade s § 150 ods. 11 zákona č. 264/2022 Z. z. postupuje podnet 
na preverenie evidovaný pod č. 0155/SO/2024 v časti možného porušenia § 62 ods. 6 zákona  
č. 264/2022 Z. z. Komisii na ochranu maloletých ako orgánu príslušnému v oblasti ochrany maloletých 
podľa § 108 ods. 3 zákona č. 264/2022 Z. z. a podľa § 14a zákona č. 40/2015 Z. z. o audiovízii ako orgánu 
pre oblasť ochrany maloletých pri uplatňovaní jednotného systému označovania podľa § 12 zákona  
č. 40/2015 Z. z. o audiovízii. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o postúpení časti podnetu. 
T: 15. 7. 2024            Z: PgO 
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Kance lár ia  Rad y p re  med iá ln e  s lu žb y  
 

Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady pre mediálne služby dňa 3. 7. 2024 
 

 

 

 

Podnet na preverenie č.   0155/SO/2024 zaevidovaný dňa 7. 5. 2024 

Podávateľ:           fyzická osoba   

Predmet podnetu:        O 5 minút 12   

Deň a čas vysielania:               5. 5. 2024 11:55 hod.  

Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 

 

 

Programová služba:              Jednotka  

Vysielateľ:               Rozhlas a televízia Slovenska  

Číslo autorizácie:              AT/22 

 

 

 

 

Dátum:  26. 6. 2024 
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OBSAH  PODNETU: 
„Andrej Danko v relácii O päť minút 12 použil vo svojich vyjadreniach viacero vulgarizmov ( rozdrbali, 
rozfrckali) a tiež spojenia, ktoré by z úst verejného činiteľa vôbec vyjsť nemali (bordel, idiotiny, idiotské). 
Tiež nerešpektoval prosby moderátora - aby neskákal do reči spolubesedníkovi, aby ho nechal hovoriť... 
Žiadam o verejné ospravedlnenie A.Danka vo vašej TV za opakované používanie vulgarizmov.“ 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 8 ods. 4 
Aktuálna publicistika je program tematicky spätý so spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre                 
k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické stanoviská k udalostiam alebo názory politikov                
na jednotlivé témy. 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a 
nestrannosti programov, je povinný 
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej služby, 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
§ 62 Ochrana maloletých 
1) „Vysielateľ a poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie sú povinní zabezpečiť, aby 
programy alebo iné zložky programovej služby alebo audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie, 
ktoré 
a) môžu narušiť fyzický, psychický alebo morálny vývin maloletých, boli sprístupnené iba takým 
spôsobom, aby maloletí nemohli takéto programy alebo iné zložky programovej služby alebo 
audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie za bežných okolností počuť ani vidieť, 
2) Maloletý na účely tohto zákona je osoba mladšia ako 18 rokov veku. 
5) Zaradenie programu do vysielania v čase od 22.00 h do 6.00 h sa považuje za splnenie povinnosti 
podľa odseku 1 písm. a). 
6) Vysielateľ a poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie sú povinní určiť vekovú 
vhodnosť vysielaného alebo poskytovaného programu a typy potenciálne škodlivého obsahu, ktoré sú 
v ňom obsiahnuté, podľa jednotného systému označovania41) a dôsledne tento systém uplatňovať. 
10) Vysielateľ je povinný uverejniť označenie vekovej vhodnosti vysielaného programu a typ potenciálne 
škodlivého obsahu, ktorý je v ňom obsiahnutý 
a) pri vysielaní programu a pri vysielaní upútavky na program; upútavka na program sa označuje 
rovnako, ako program, na ktorý sa vzťahuje, 
12) Vysielateľ programovej služby je povinný zohľadniť časové zaradenie programov alebo iných zložiek 
programovej služby, ak má naň vplyv určená veková vhodnosť programov a typ potenciálne škodlivého 
obsahu, ktorý je v ňom obsiahnutý.“ 
 
§ 108  Výkon štátnej správy  
3) „Komisia na ochranu maloletých vykonáva štátnu správu v oblasti ochrany maloletých v rozsahu 
vymedzenom týmto zákonom.“ 
 
§ 132 
1) „Orgánmi dohľadu nad dodržiavaním povinností podľa tohto zákona sú 
a) regulátor, 
b) úrad, 
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c) komisia na ochranu maloletých.“ 
 
§ 150 Podanie a vybavovanie podnetu na preverenie 
11) „Regulátor podnet na preverenie odloží alebo postúpi, inak podnet na preverenie vybaví postupom 
podľa odseku 12 alebo 13. O odložení alebo postúpení regulátor upovedomí podávateľa podnetu                    
na preverenie.“ 
 
Zákon č. 40/2015 Z. z. o audiovízii a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
 
Komisia 
§ 14a  Pôsobnosť komisie 
1) „Zriaďuje sa komisia ako osobitný orgán koregulácie pre oblasť ochrany maloletých pri uplatňovaní 
a) jednotného systému označovania podľa § 12 a.“ 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ namietal voči relácii O 5 minút 12, pričom poukazoval na účasť Andreja Danka, ktorý mal 
v relácii použiť vo svojich vyjadreniach viacero vulgarizmov a nerešpektovať prosby moderátora, aby 
neskákal do reči spolubesedníkovi.  
 
Podľa § 132 ods. 1 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z. je orgánom dohľadu nad dodržiavaním povinností 
podľa citovaného zákona aj Komisia na ochranu maloletých. Tá podľa § 108 ods. 3 zákona  
č. 264/2022 Z. z. vykonáva štátnu správu v oblasti ochrany maloletých v rozsahu vymedzenom 
citovaným zákonom. Z uvedeného vyplýva, že posúdenie zákonnosti namietaného obsahu týkajúceho 
sa ochrany maloletých je teda v kompetenciách Komisie na ochranu maloletých. 
V zmysle § 150 ods. 11 zákona č. 264/2022 Z. z., podľa ktorého, cit.: „Regulátor podnet na preverenie 
odloží alebo postúpi, inak podnet na preverenie vybaví postupom podľa odseku 12 alebo 13. O odložení 
alebo postúpení regulátor upovedomí podávateľa podnetu na preverenie,“ navrhujeme postúpiť 
podnet č. 0155/SO/2024 v súvislosti s námietkou o použití vulgarizmov a expresívnych výrazov                          
v programe Komisii na ochranu maloletých. 
 
V rámci tejto správy sme odvysielaný aktuálnopublicistický diskusný program posudzovali iba na 
základe ustanovenia § 25 ods. písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. podľa ktorého: „Vysielateľ, ktorý 
nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto zákona, 
regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a nestrannosti 
programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov 
aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií 
spravodajského charakteru.“ 

 
Monitorovaním sme zistili, že pozvanými hosťami relácie boli:  
Andrej Danko  –  podpredseda NR SR a predseda strany (SNS) 
Branislav Gröhling  –  poslanec NR SR a predseda strany (SaS)  

 
Po úvodnom vstupe moderátora vysielateľ sprostredkoval, pred začatím diskusie s hosťami v štúdiu, 
krátky príspevok, v ktorom odzneli vyjadrenia troch koaličných a troch opozičných poslancov a taktiež  
ministra spravodlivosti SR. V rámci samotnej diskusie v štúdiu sa následne rozoberalo niekoľko tém. 
Medzi také patrila napríklad otázka prípadného sporu v koalícii medzi politickými subjektami Hlas – SD 
a SNS v súvislosti s ambíciou A. Danka obsadiť voľný post predsedu parlamentu. A. Danko popieral 
existenciu nejakého koaličného sporu či hádok  a konštatoval, že má s čelnými predstaviteľmi zvyšných 
koaličných strán dobrý vzťah, pričom aj s P. Pellegrinim mal viesť rozhovor v priateľskej atmosfére.  
A. Danko tiež hovoril,  že strana Smer – SSD podporuje myšlienku, aby sa práve on stal predsedom 
parlamentu. B. Gröhling naopak vravel o tom, že súčasnú politickú situáciu vníma ako krízu v koalícii. 
Mimo iného tiež podotkol, že v prípade ak bude na voľný post predsedu parlamentu nominovaný 
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Richard Raši – predstaviteľ vládnej strany Hlas – SD, strana SaS mu nevysloví podporu. Ďalej sa v relácii 
riešili kontroverzné zákony z dielne vlády, o ktorých sa má v blízkej budúcnosti rozhodovať. V prípade 
zákona o Slovenskej televízii a rozhlase (STVR) je podľa A. Danka koalícia jednotná, čo znamená,              
že zákon by mal v parlamente úspešne prejsť. A. Danko tiež tvrdil, že chce v rámci verejného média 
funkčným spôsobom zminimalizovať prítomnosť externých firiem a zabezpečiť vyššie zisky z reklám.  
A. Danko v súvislosti s navrhovaným zákonom o mimovládkach poznamenal, že sa bude usilovať o to, 
aby získal podporu Smeru-SSD a Hlasu-SD. B. Gröhling vyjadroval kritiku voči zmieňovanému zákonu 
o mimovládkach. Kriticky sa vyslovil taktiež smerom k novele zákona o Fonde na podporu umenia, 
ktorá hovorí o tom, že o poskytnutí peňazí z Fondu na podporu umenia by mala po novom rozhodovať 
rada fondu. Témou boli aj nominácie do  Súdnej rady SR či na ústavný súd. Hosť A. Danko tvrdil, že SNS 
má právo do Súdne rady SR nominovať svojho kandidáta. Dodal, že oslovili Štefana Harabina, v prípade 
ktorého chápu, že jeho osoba u niektorých ľudí vyvoláva strach. B. Gröhling sa pozastavoval nad 
avizovanou ideou nominovať práve Š. Harabina, keďže podľa neho ide o človeka, ktorý v minulosti, pod 
taktovkou Vladimíra Mečiara, rozložil spravodlivosť a súdnictvo. V programe sa taktiež spomínali 
i témy, ktoré mali súvis s financiami. Predseda SaS hovoril o druhom dôchodkovom pilieri a o potrebe 
chrániť úspory ľudí, pričom kritizoval úvahy o tom, že by mohli dôchodcovské správcovské spoločnosti 
investovať financie do výstavby diaľnic. A. Danko sa vo svojich vyjadreniach dotkol v súvislosti 
s dôchodkami Sociálnej poisťovne. Podľa neho je dôležitá stabilita danej inštitúcie, čo si vyžaduje 
hľadanie nástrojov a niektorých nových modelov. Čo sa týka samostatne zárobkovo činných osôb,  
A. Danko avizoval ponechanie paušálnych výdavkov na súčasnej úrovni.  Otvorila sa i otázka ohľadne 
konsolidácie verejných peňazí, pri ktorej sa rozoberali avizované vládne opatrenia – daň zo sladidiel či 
30% prepúšťanie z ministerských rezortov. Voči týmto opatreniam vystupoval B. Gröhling. Poukazoval, 
že daň bude postihovať aj ľudí so zdravým životným štýlom – napr. športovcov. V prípade prepúšťania 
spomenul, že naproti tomu vzniklo nové, zatiaľ neaktívne, ministerstvo. A. Danko bránil pozíciu nového 
ministerstva (vedeného nominantom SNS) a dával do popredia odvetvia športu a cestovného ruchu, 
keďže podľa neho ide o perspektívne oblasti, ktoré budú v budúcnosti generovať pre Slovensko veľkú 
čiastku peňazí.  

 
*    *    *  

 
Podávateľ poukazoval na problematickosť vedenia relácie s tvrdením, že jeden z prítomných hostí,  
A. Danko, nerešpektoval moderátora v prípade jeho prosieb, aby neskákal do reči druhému hosťovi – 
B. Gröhlingovi.  
 
Dramaturgia programu, výber tém a skladba hostí diskusných programov spadajú plne do kompetencie 
vysielateľa a vedenia redakčného tímu v zmysle § 16 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z., podľa ktorého 
vysielateľ vysiela programy slobodne a nezávisle. Rada v rámci svojej rozhodovacej praxe rešpektuje 
danú kompetenciu vysielateľa, do výberu hostí relácie nezasahuje. Kompetenciou Rady je dohliadať 
nad dodržiavaním objektivity a nestrannosti v zmysle zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podľa § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.: 
Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám  
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti                                   
a nestrannosti programov, je povinný  
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského  
charakteru. 
 
Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, úplnosť, 
vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície odstupu a neutrality 
vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 
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Táto povinnosť vysielateľa sa vzťahuje na každý jeden spravodajský program alebo program aktuálnej 
publicistiky osobitne, objektívnosť a nestrannosť musí byť teda zabezpečená v rámci jedného 
programu. 
 
V prípade monitorovanej časti programu je možné konštatovať, že prítomní hostia sa prezentovali 
takpovediac živelným spôsobom a častokrát, najmä zo strany A. Danka, aj expresívnymi slovnými 
výrazmi. Išlo o predstaviteľov strán, ktoré sú na politickej scéne dlhšiu dobu, spravidla vždy na opačnej 
strane politického tábora, pričom pre ich debaty je typická ostrá vzájomná konfrontácia.  
Relácia tak v mnohých úsekoch, v rámci celej svojej dĺžky, skĺzala do toho, že si hostia vymieňali medzi 
sebou obvinenia, výčitky či prejavy zosmiešňovania. Príznačné bolo i vzájomné skákanie si do reči 
v rámci mnohých preberaných tém (najmä tých dotýkajúcich sa financií, rozpočtu resp. minulosti).  
A. Danko prejavoval prvky animozity i voči moderátorovi programu, najmä v prvej časti relácie, v ktorej 
sa riešili rôzne pozície - v súdnej rade, na ústavnom súde či na poste predsedu parlamentu, resp. nový 
zákon meniaci súčasnú RTVS, čo sa spájalo s prerušovaním, poučovaním alebo nerešpektovaním 
moderátorových apelov, aby nechal dohovoriť v určitých tvrdeniach druhého hosťa. Toto správanie 
môže mať súvis s tým, že je to práve SNS, ktorá sa značne zasadzuje o čo najskoršie prijatie 
zmieňovaného nového zákona, ktoré sa priamo vzťahuje na vysielateľa relácie O 5 minút 12 a ktoré 
zároveň vzbudzuje nevôľu u istej skupiny obyvateľstva a značnej časti zamestnancov RTVS.  
B. Gröhling bol moderátorom takisto upozorňovaný na skákanie do reči, ktorý mal okrem toho aj 
tendenciu neodpovedať priamo na položené otázky resp. pri odpovediach svojvoľne začať hovoriť 
o inej ako práve preberanej téme. 
 
I keď teda relácia mala vyhranenejší charakter, vzhľadom na vyššie spomínané prejavy hostí, 
moderátor sa snažil diskusiu usmerňovať takým spôsobom, aby bola pre diváka plynulá a príliš 
nevybočovala z hlavných diskutovaných tém. Moderátor diskutované témy prezentoval v širších 
súvislostiach a požadoval reakcie diskutérov, ku ktorým dodával rôzne argumenty, fakty či doplňujúce 
otázky, a to bez prezentovania vlastných zaujatých názorov či komentárov, čo podľa nás viedlo 
k dodržiavaniu medzí objektivity. Hostia relácie sa k položeným otázkam mali možnosť vyjadriť, 
predkladať svoje stanoviská a postoje. V programe tak odzneli odlišné názory na jednotlivé preberané 
témy a divák si mohol utvoriť svoj vlastný názor.  
V programe sme nezaznamenali nedostatky, ktoré by zakladali podozrenie pre možné porušenie 
ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedeného sa domnievame, že odvysielaním relácie O 5 minút 12 dňa 5. 5. 2024 nedošlo  
k porušeniu § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 
 
Zároveň konštatujeme, že v časti podania týkajúcej sa ochrany maloletých, t. j. posúdenie 
vhodnosti/nevhodnosti obsahu programu, navrhujeme v  zmysle § 150 ods. 11 zákona  
č. 264/2022 Z. z., podľa ktorého, cit.: „Regulátor podnet na preverenie odloží alebo postúpi, inak podnet 
na preverenie vybaví postupom podľa odseku 12 alebo 13. O odložení alebo postúpení regulátor 
upovedomí podávateľa podnetu na preverenie,“ postúpiť podnet č. 0155/SO/2024 Komisii na ochranu 
maloletých. 
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   K bodu č. 32   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0155/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: O 5 minút 12    
Deň vysielania: 5. 5. 2024        
Čas vysielania: cca 11:55 hod.       
     
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady. 
 
časový kód záznamu o cca: 
11:54:51 začiatok monitorovaného záznamu  
 
11:55:06 začiatok programu O 5 minút 12   
Moderátor: „Koalícia sa zatiaľ nedohodla na novom šéfovi parlamentu. O post má záujem Richard Raši, 
ale Andrej Danko. Najnovšie to medzi národniarmi a Hlasom iskrí aj pre zmeny vo Fonde na podporu 
umenia. SNS chce neziskovky s príjmami z cudziny označovať za organizácie so zahraničnou podporou. 
Opozícia, mimovládky to kritizujú. Európska komisia zas upozorňuje, že zákon je v rozpore s európskou 
legislatívou. Liberáli spúšťajú petíciu na ochranu II. piliera. Obávajú sa, že vláda siahne na dôchodkové 
úspory ľudí. Premiér Fico hovorí o výhodnej pôžičke štátu s vyššími výnosmi ako v bankách. V súdnej 
rade sa uvoľnili miesta, dvoch členov totiž poslanci odvolali. V hre je aj Štefan Harabin. Aké má šance? 
Aj na to sa opýtame Andreja Danka a Branislava Gröhlinga. Je O päť minút dvanásť, dobrý deň.“      
Samuel Migaľ, poslanec (Hlas-SD): „Dnes sme hlasovali za odvolanie sudcov a ideme ďalej...“  
Lucia Plaváková, poslankyňa (Progresívne Slovensko): „Čisto politické rozhodnutie, aby si tam mohli 
dosadiť svojich ľudí, ako je napríklad pán Harabin...“ 
Mária Kolíková, poslankyňa (SaS): „Je to symbol šikany a pomsty sudcov a to, čo je úplne zarážajúce 
je, že nikto z koalície sa nevyjadril, že toto je neprijateľné.“    
Boris Susko, minister spravodlivosti SR (Smer-SD: „O odborných kvalitách pána Harabina sa nedá 
pochybovať, ale toto je politická otázka...“    
Samuel Migaľ, poslanec (Hlas-SD): „To bolo, ako som počul zo strany zástupcov Slovenskej národnej 
strany, taký balónik, ktorý vypustili…“ 
Roman Michelko, poslanec (SNS): „Nikto ho verejne nevetoval, a je to zatiaľ taká takáto je dnešná 
situácia, ak ho niekto striktne, jasne, jednoznačne vetuje, tak budeme vedieť…“ 
Martina Holečková, predsedníčka posleneckého klubu v NR SR (KDH): „To ukáže vlatne, akým 
spôsobom budú fungovať tie vzťahy vo vládnej koalícii, tých nezhôd posledné dni je oveľa viac…“   
Moderátor: „Spor medzi SNS a Hlasom prehlbujú vzájomné nezhody nielen pri otázke kandidáta                       
na nového šéfa parlamentu, ale aj pri zmenách vo fonde na podporu umenia či úvahách, že by sa bývalý 
sudca Štefan Harabin mohol stať novým členom súdnej rady. Jednota názorov absentuje aj v opozícii, 
SaS sa odmietlo podpísať pod odvolávanie ministerky Dolinkovej a Progresívne Slovensko,                                        
v zachraňovaní RTVS, zostalo v uliciach samo bez opozičných partnerov. O aktuálnych témach budeme 
diskutovať s podpredsedom parlamentu a šéfom strany SNS Andrejom Dankom, dobrý deň.“ 
Andrej Danko (SNS), podpredseda NR SR, predseda strany: „Dobrý deň a ďakujem za pozvanie.“ 
Moderátor: „A predsedom strany SaS a poslancom národnej rady pánom Branislavom Gröhlingom.“ 
Branislav Gröhling (SaS), poslanec NR SR, predseda strany: „Dobrý deň, ďakujem veľmi pekne a ja 
dúfam, že dnes pán Danko sa aj vyjadrí, že či tá zemeguľa je guľatá alebo je plochá, keďže vaši 
nominanti zo SNS nevedia tieto fakty.“ 
Moderátor: „K tomu k tomu k tomu  sa dostaneme, pán Gröhling, ja by som ale začal samozrejme viac 
dôležitou témou, a to je súdna rada, aj dnes v inej televízii zaznelo, že Hlas s menom Štefana Harabina 
ako možným kandidátom na post člena súdnej rady nesúhlasí. Tvrdí, že je to nejaký vypustený balónik, 
ako to teda pán Danko je a či SNS bude oficiálne presadzovať meno Štefana Harabina na tento post?“ 
Andrej Danko: „Tak ja som si usmiať aj na túto poznámku, pretože ja chápem, že sa vám niekedy hodí 
tá demagógia, zosmiešňovanie, ale môžete nám čokoľvek vyčítať, ale vo veciach máme čisté srdce,                       
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a keď hovoríte o nejakom spore s Hlasom, tak ja o žiadnom spore s Hlasom neviem. Mal som štvrtok 
dobré a príjemné stretnutie s Petrom Pellegrinim. Čo sa týka súdnej rady SNS má právo nominovať, je 
také komické, keď vidím pani Kolíkovú, ktorá sama navrhovala zákony na ovládnutie súdnej rady, aby 
to dnes kritizovala, a ja som povedal, že pána Harabina sme oslovili, a ja chápem niektorých ľud,í že sa 
boja, ale SNS sa tak ako prináša zákony na označovanie nadácií alebo na transparentnosť nadácií, lebo 
nám ide hlavne o to, aby sme videli, ako sa financujú niektoré akcie. No treba povedať, že tie 
demonštrácie opozície idú dole, pretože sa tam skladali po desiatkach tisíc na to, aby ich organizovali, 
a opozícia je nervózna a jediné, čo môžem povedať, že ja som videl v parlamente jedinú látku pri zákone 
o rodnom čísle, kde sa hádal o KDH s Progresívnym Slovenskom, ale ,prosím, nehovorte verejnosti,                   
že je nejaký nepokoj alebo hádky v koalícii, lebo nie sú.“ 
Moderátor: „Pán Danko, budete teda trvať na mene Štefana Harabina?“ 
Andrej Danko: „No budem trvať na tom, že SNS má právo si nominovať svojho kandidáta a ja nie som 
človek, ktorý bezdôvodne mení názory, ja keď hovorím, že táto televízia potrebuje reformu, tak to 
myslím v dobrom.“ 
Moderátor: „K tomu sa dostaneme, pán Danko.“ 
Andrej Danko: „Ale určite...“  
Moderátor: „Áno...“ 
Andrej Danko: „... by som vás chcel poprosiť, že tá manipulácia aj s vysielaním pána Machalu, tá ma 
mrzí, pretože potom uniká tá podstata debaty a často SaSka sa tak správa, pán Gröhling sa ju snaží 
meniť, ale povedal by som na čele so Sulíkom často bezcharakterne. Hovorili, že dane nebudú dvíhať, 
keď sa dostali k moci, zdvihli živnostníkom nad 50 000 eur dane na 20 percent.“ 
Moderátor: „(nezrozumiteľné) keby ste spomínali všetky ceny, o ktorých sa budeme dnes rozprávať, 
nemohli ste tam toho...“  
Andrej Danko: „Vy ste tam toho, počúvajte,...“  
Moderátor: „...nemôžeme ich otvoriť všetky naraz, pán Danko, tak poďme pekne postupne.“ 
Andrej Danko: „Áno, ale vy ste tam toho na úvod pospájali dosť, takže sa snažím.“ 
Moderátor: „Dobre, ale to bolo samozrejme to bolo nejaké antre do relácie, čiže máme hodinový 
priestor na to, aby sme sa o tom všetkom porozprávali. Ako môžete, ale ak sa opäť dotknem Štefana 
Harabina garantovať jeho nezávislosť, ak je politicky aktívny, ak kandidoval za prezidenta, vy osobne 
ste sa prezidentskej kandidatúry v jeho prospech vzdali, ako budete garantovať jeho nezávislosť, čo 
môže byť teda alebo je problém pre nezávislosť justície?“ 
Andrej Danko: „Viete čo, a Mazák bol aký nezávislý?“ 
Moderátor: „Ale nebol v žiadnej politickej strane, pán Danko.“ 
Andrej Danko: „Ale, prosím vás, a ja si myslím, že keď bola aj SOP-ka, spolupracoval s nimi dosť blízko. 
Nechajte to na SNS, my sme si za to zodpovední, nás posudzujú naši voliči, a naši voliči chceli od nás 
reformy či v RTVS, či chceli, aby sme nadácie, mimovládky dali do poriadku. My obhajujeme svoj 
program, máme na to právo.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, Štefan Harabin ako člen súdnej rady, ako to vníma SaS?“ 
Branislav Gröhling: „Ja som si na začiatku myslel, že to je nejaký návrh zo satiristickej stránky Zomri, 
potom som pochopil, že to je návrh zo satirického SNS. Nerozumiem tomu, pretože pán Harabin je 
človek, ktorý počas Mečiara tu absolútne rozložil spravodlivosť a súdnictvo. Veď to je človek, ktorý si 
myslel, že vyhral pozíciu prezidenta alebo že v električke videl migrantov, alebo potom keď dával nejaký 
rozhovor a tam padla lampa, tak hovoril, že ho idú zabiť. No, toto je človek, ktorý absolútne nemá čo 
robiť v rámci spravodlivosti a v rámci nominácie do súdnej rady a myslím si...“ 
Moderátor: „Ale ak sa pozriete na jeho na jeho odbornosť, pretože z hľadiska odbornosti by to nebola 
adekvátna náhrada za Jána Mazáka alebo Andrea Majerníka?“ 
Branislav Gröhling: „Musíte posudzovať osobnosť po všetkých stránkach, aj čo sa týka odbornosti, aj 
čo sa týka tých vyjadrení, a ja viem, že pánovi predsedovi sa zle počúva to vyjadrenie pána Machalu, 
ktorý tu tvrdil, že má pochybnosti, že či zem je vôbec guľatá, no viete, verejnoprávna televízia nie je 
televízia na to, aby dávala práve takýmto bláznom reálne čas a miesto, a priestor nato, aby diskutovali 
o veciach, ktoré sa učia deti normálne že na 1. stupni. Proste zemeguľa je guľatá, mesiac je guľatý, slnko 
je guľaté, všetky objekty vo vesmíre sú guľaté, o čom tu máme diskutovať a oni to budú ešte obhajovať 
nejakou slobodou prejavu. Prosím vás, to je aká sloboda prejavu? Ak chcú obhajovať slobodu prejavu, 
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tak nemôžu dávať takéto hlúposti na úroveň vedeckých faktov, a keď chcú obhajovať slobodu prejavu, 
tak nech chodia do diskusií, a nech tých novinárov, ktorí sa ich pýtajú aj kritické otázky, tak nech na 
tých tlačových konferenciách odpovedajú. A toto je tá sloboda prejavu...“  
Moderátor: „Pán Gröhling...,“  
Branislav Gröhling: „Čo sa týka tej súdnej rady, no...“ 
Moderátor: „... vy kritizujete v podstate to, že koalícia chce ovládnuť súdnu radu, pritom nebola to 
práve Mária Kolíková, ktorá ako ministerka spravodlivosti teda navrhla zákon, že člena súdnej rady 
budete môcť odvolať  
Branislav Gröhling: „A my sme ho...“  
Moderátor: „...v parlamente bez udania dôvodu?“  
Branislav Gröhling: „A my sme ho odvolali? Neodvolali.“  
Moderátor: „No vy nie, ale ste spravili taký zákon,...“  
Branislav Gröhling: „Neodvolali...“ 
Moderátor: „..., ktorý teraz táto koalícia využila.“ 
Branislav Gröhling: „Neodvolali, neodvolali, a práve táto koalícia práve teraz využila, využila to naozaj 
veľmi hrubým spôsobom, ale viete čo, všetky veci, o ktorých sa tu rozprávame, aj zákon o mimovládkach 
alebo zákon o fonde na podporu umenia, alebo aj súdna rada a vyznieva tak, že všetky tieto veci sa iba 
tak posúvajú, a posúvajú sa preto, lebo táto koalícia je reálne v kríze. Reálne sú v kríze, oni sa hádajú, 
oni sa doťahujú, len to nejako ututlávajú, veď to celé začalo vtedy, keď pán Danko komentoval pána 
Pellegriniho, pán Pellegrini to okamžite vrátil pánovi Dankovi, okomentoval tam autonehodu nejakým 
spôsobom. X-krát posúvajú jednotlivé návrhy zákonov, aj o fonde, aj o mimovládkach. Veď o tom fonde 
sa diskutuje už niekoľko týždňov a stále nie sú dohodnutí, a pán Michelko zo SNS to jasne pomenoval, 
že Hlas má 7 ministerstiev, ale my máme výbory a v rámci tých výborov ten proces je taký, že naozaj 
minister prinesie nejaký návrh zákona, v tom výbore sa potom tento zákon prerokuje, a potom pôjde 
do pléna a pán Michelko jasne povedal, že keď sa im niečo nebude páčiť, no tak tie zákony nepustia. To 
je jasný signál, že táto koalícia je v kríze, veď sa ich na to pýtajte, pýtajte sa poslancov, oni to jasne už 
v bufete a na chodbách tak pošuškávajú, že...“ 
Moderátor: „Ale pán Danko tvrdí,...“  
Branislav Gröhling: „Nevieme sa  posúvať ďalej...“ 
Moderátor: „..., že sa posúvajú, nie je žiaden spor.“ 
Branislav Gröhling: „Nie je žiaden spor, ale napríklad ústavných sudcov posunuli voľbu teraz, voľbu, 
respektíve hlasovanie o fonde na podporu umenia, posunuli. Čo sa týka mimovládok tam stále 
diskutujú, a oni diskutujú o problémoch, ktoré naozaj Slovákov netrápia, naozaj ich netrápia. Slovákov 
trápia úplne iné veci, ale o tom asi pán Danko ani nevie.“ 
Moderátor: „Pán Danko, aby sme teda dokončili aj tých ústavných sudcov. Prečo teda parlament alebo 
respektíve koalícia posunula hlasovanie na júnovú schôdzu? Nie je dôležité pre teda správny a ústavný 
riadny chod ústavného súdu, aby rozhodovali v plnom počte, keďže tam jeden sudca chýba?“ 
Andrej Danko: „Viete čo ma niekedy mrzí v politike, že ľudia majú krátku pamäť. Vy ste zabudli, ako 
odďaľoval voľbu ústavných sudcov Andrej Kiska, keď som bol predseda národnej rady a mal aj 
stanoviská Benátskej komisie, a my sme práve hovorili, že musí vybrať z tých, ktorí sú navolení, tak 
buďte spravodliví k tým vyjadreniam o bláznoch, ja si to vyprosím, pretože...“ 
Moderátor: „Určite sme sa aj vtedy na to pýtali...“ 
Andrej Danko: „No určite...“ 
Moderátor: „... ja sa vás pýtam konkrétne na aktuálnu situáciu, keďže ste to posunuli.“ 
Andrej Danko: „My sme to odložili...,“ 
Moderátor: „Prečo.“ 
Andrej Danko: „... pretože sme sa tak dohodli, lebo tak funguje koalícia. Žiadne hádky v koalícii nie sú. 
Viete, jediný taký psychoš v politike je Sulík, ktorý dvakrát rozbil vládu, pán Gröhling. SaSka bola dvakrát 
pri moci, kritizujete RTVS a kto zlúčil Slovenský rozhlas a Slovenskú televíziu, a kto ju dostal takmer na 
pokraji bankrotu? Pozrite sa v akých...“  
Branislav Gröhling: „Rozdeľte ju, pán predseda.“ 
Andrej Danko: „... ale pozrite sa.“ 
Branislav Gröhling: „Rozdeľte ju.“ 
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Andrej Danko: „Vtedy ste skráteným legislatívnym konaním zasiahli do fungovania Slovenskej televízie, 
Slovenského rozhlasu. Čo sa týka rozbíjania vlády, niet strany na politickej scéne, ktorá dvakrát rozbila 
vládu. Slovenská národná strana vždy tvrdo hájila svoj program a áno, aj sme vypovedali koaličnú, ale 
sme sa dohodli na nových podmienkach fungovania, ale je veľa vecí, o ktorých vy neviete, a neviem kde 
beriete tie hlúposti, lebo Fond na podporu umenia je teraz pred jednou veľkou výzvou. Podarilo sa mi 
dohodnúť s pánom Kamenickým nielen zvýšenie registrácie na DPH pre podnikateľov nad 50 000, ale 
podarilo sa nám aj vybaviť ďalších 10 milión na Fond na podporu umenia. To znamená, že samozrejme, 
že chceme, aby Fond na podporu umenia mal viac peňazí, aby išli peniaze na rekonštrukcie kultúrnych 
domov, na folklórne festivaly, a o tom sa bavíme. My sa bavíme o tom, aby lepšie veci fungovali, my sa 
nebavíme o tom kto kde bude, ako v akých pozíciách, za každú cenu. My sa bavíme hlavne, aby sme 
napríklad, príde sem zákon fond na podporu športu, ktorý ste takisto kritizovali, a potom ste rozdávali 
peniaze ledabolo, my sa snažíme zdvihnúť financie na 60 miliónov pre športové zväzy. Už v pondelok               
o 20 percent dostanú športové zväzy viac financií.“ 
Moderátor: „Pán Danko, odpovedajte mi na tú otázku, ktorú som vám dal.“ 
Andrej Danko: „my pracujeme na tom a riešime veci, ktoré ľudí trápia.“ 
Branislav Gröhling: „Ja vám poviem, čo riešite, pán Danko...“ 
Moderátor: „Pán Danko...“ 
Andrej Danko: „To znamená, že...“  
Moderátor: „Že prečo teda posúvate tých ústavných sudcov?“ 
Andrej Danko: „Lebo sme sa dohodli, vy nepočúvate...“ 
Moderátor: „... lebo koalícia, koalícia, koalícia vás od, respektíve opozícia hovorí, 
Andrej Danko: „To je naša vec, a čo vy to..., ešte raz, povedal som vám, lebo sme sa dohodli...“ 
Moderátor: „... že to posúvate preto, lebo nechcete to nechať na prezidenta Petra Pellegriniho. Sú reči 
aj z opozičných lavíc, ale aj v podstate vo všeobecnosti o tom, že premiér Robert Fico by chcel rád vidieť 
riadiť...“  
Andrej Danko: „Chcete riadiť vy...“  
Moderátor: „... na ústavnom súde svojich poradcov, či už pána Lindtnera alebo Para pána Paru, hovorí 
sa dokonca aj o samotnom premiérovi. To viete potvrdiť alebo vyvrátiť?“ 
Andrej Danko: „Nepočul som také veci, a čo keby sme sa aj dohodli na takej nominácii? Čo vy to riešite? 
Dohodli sme sa, že...“ 
Moderátor: „Ja sa vás na to pýtam.“ 
Andrej Danko: „Ale dobre, ale veď ja vám odpovedám...“  
Moderátor: „(nezrozumiteľné), sa pýtam...“ 
Andrej Danko: „... ja vám odpovedám, že táto vláda je zostavená z Hlasu, Smeru a SNS.“  
Moderátor: „Dobre.“ 
Andrej Danko: „Lídri sú Fico, Pellegrini a Danko...“ 
Moderátor: „Čiže pripúšťate, že páni David Lindtner, Marek Para...“  
Andrej Danko:  „A keď sami... 
Moderátor: „alebo dokonca Robert Fico...“  
Andrej Danko: „Nemám také...“  
Moderátor: „... by mohli skončiť na Ústavnom súde?“ 
Andrej Danko: „Haló!“  
Moderátor: „Na tom na tej jednej pozícii...“ 
Andrej Danko: „Povedal som, že nemám také informácie, skúsite aj počúvať odpovede a nepýtať sa ma 
dvakrát to isté...“  
Moderátor: „Povedali ste, že aj keby to tak bolo...“  
Andrej Danko: „To znamená...“ 
Moderátor: „... to znamená, že...“ 
Andrej Danko: „A čo...“ 
Moderátor: „... ste to nechali otvorené.“  
Andrej Danko: „No a? My sa zodpovedne dohodneme, tak ako Robert Fico povedal, ten trojlístok Fico, 
Danko, Pellegrini funguje, a keď sa dohodneme, tak vám to v čas oznámime. My nie sme povinní                           
s rozvadenou opozíciou, ktorá tu riadila štát a hovorili o gréckej ceste a zadlžili Slovensko o 20 miliárd. 
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Národ videl, čo tu Sulík, Matovič, Kollár stvárali, kde oni berú tú bohorovnosť, kde vy beriete tú svoju 
odbornosť strane. Mám rozobrať od pani Cigánikovej cez mnohých iných vaše nominácie? To, že sa tu 
zostrihala reportáž pána Machalu, to ma mrzí, a povedal som mu svoje, že nemal vbehnúť do pasce 
tejto relácie, ale určite v mnohých veciach má väčšiu vedomosť aký akokoľvek, akýkoľvek váš nominant 
zo SaSky.“ 
Branislav Gröhling: „V tejto nemal, lebo si myslí, že zemeguľa je plochá.“   
Andrej Danko: „My sme, my sme...“ 
Branislav Gröhling: „V tom nemá tú vedomosť.“ 
Andrej Danko: „Ja som vám povedal, to je ako dialóg, keď bol Kurvahošigutntag. Polívka, keď sa pýtal, 
že či veríte v Boha, asi takto vysvetľoval Machala, a to, že sa to zostrihá, že vaši kamaráti na Zomri to 
okamžite strihajú, a že celá vaša politika je len na cynizme, bezcitnosti a zosmiešňovaní, ale vaše 
výsledky...“ 
Moderátor: „Pán Danko, ale pán Machala sa pýtal na to..,“  
Andrej Danko: „... vaše výsledky, nechajte ma...“ 
Moderátor: „..., či má redaktor dôkazy na tom, o tom, že zem je guľatá....“  
Andrej Danko: „.... vaše výsledky sú nulové... SaSka neukázala...“ 
Moderátor: „..., čiže to je trošku rozdiel.“  
Andrej Danko: „SaSka neukázala, ja chápem...,“  
Branislav Gröhling: „To Volvo v Košiciach je iba tak, hej?“ 
Andrej Danko: „SaSka neukázala, Saska neukázala...“  
Branislav Gröhling: „Kvôli vám je tam, hej, to Volvo...“ 
Andrej Danko: „... za roky svojej existencie  
Branislav Gröhling: „Hm...“ 
Andrej Danko: „... žiadnu odbornosť, nijakému podnikateľovi ste dane neznížili a ešte raz opakujem...“ 
Branislav Gröhling: „Tých 70 percent investícií...,“  
Andrej Danko: „Živnostníci, živnostníkom...“  
Branislav Gröhling: „..., ktoré išli na východ,  iba na východ.“ 
Andrej Danko: „... Môžete ma nechať dopovedať...“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, poprosím vás.“ 
Andrej Danko: „SaSka zdvihla živnostníkom dane na 20 percent s obratom nad 50 000. SaSka neurobila 
pre podnikateľov nič a žasnem, keď ešte nejaký podnikateľ povie, že SaSka niečo pre podnikanie urobila, 
to sú tá je vaše klamstvá, tak ako...“  
Moderátor: „Dobre, pán Danko, nechajme zareagovať pána Gröhlinga.“ 
Andrej Danko: „... som povedal pár vecí z histórie.“ 
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné) mohol vyjadriť.“ 
Andrej Danko: „A ja verím, že ľudia nemajú krátku pamäť.“ 
Moderátor: „K tomu, čo ste povedali, pán Gröhling,...“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné)“ 
Moderátor: „... a možno aj to, ako vy vnímate, ako vy vnímate tie informácie o tom, že Robert Fico by 
mohol skončiť na ústavnom súde?“ 
Branislav Gröhling: „Pán Danko, ja viem, že stále sa vám to veľmi zle počúva, ale proste ten fakt je,         
že zemeguľa je guľatá aj kvôli tomu, že tu máme časové pásma, hej, my tu teraz diskutujeme o polnoci 
a niekde, teda o 12. hodine, a niekde o pol noci spia, tak kvôli tomuto zemeguľa je guľatá, tak pána 
Machalu poučte o tom a potom môžete povedať.“ 
Andrej Danko: „Pustite si celý rozhovor.“ 
Branislav Gröhling: „Potom môžete urobiť túto reportáž...“  
Andrej Danko: „Pustite si celý rozhovor.“ 
Branislav Gröhling: „... alebo alebo nejakú reláciu, kde budú deti z 1. stupňa chodiť doučovať politikov 
SNS s vecami, ktoré sú reálne vydokladované. Vy tu tvrdíte, že nie ste v kríze, ale vy ste v kríze a vy kvôli 
tomu posúvate všetky tieto voľby...“ 
Andrej Danko: „To si vy želáte, to si vy želáte...“ 
Branislav Gröhling: „...pretože ste pretože ste rozhádaní v rámci koalície. Pán Danko, vy riešite stále 
iba nejaké pozície alebo nejaké umiestňovanie ľudí, ale viete čo, poďte normálne že do reality, pretože 
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Slováci na Slovensku riešia to, že vy ste ľuďom zobrali preplácanie zubných ošetrení alebo ošetrení                     
u zubára. Vy ste zobrali budúce dôchodky, lebo ste znížili tú úroveň vkladov do 2. piliera. Vy zavádzate 
iba nové dane, vy zavádzate nové poplatky, vy zavádzate zvýšené zdravotné odvody a vláda, toto 
zažívajú ľudia, vláda a vy riešite vaše pozície, aj to, že kto bude predseda národnej rady, alebo kto bude 
v súdnej rade, alebo kto bude ústavný sudca, a tak ďalej, a neviete sa dohodnúť, toto je tá vaša realita. 
Ľudia riešia reálny život a bežné problémy, a na druhej strane vy riešite práve tieto veci.“ 
Moderátor: „Odpovedzte mi teda na tú informáciu...,“  
Branislav Gröhling: „Čo sa týka...“ 
Moderátor: „..., ktorá prišla z opozičných lavíc o Robertovi Ficovi na ten ústavný súd.“ 
Branislav Gröhling: „Ja nemám túto informáciu a tam nech sa dohodne koalícia, že akým spôsobom 
budete...,“ 
Andrej Danko: „Ale kde chodíte vy na tieto informácie...,“  
Branislav Gröhling: „... my budeme kritizovať tieto veci. Pán Danko, počúvajte...,“   
Andrej Danko: „..., že Fico chce ísť na ústavný súd, že koalícia je rozvadená? Prosím vás pán redaktor...,“  
Moderátor: „Ale Pán Danko...,“  
Andrej Danko: „ja neviem, kto vám to rozpráva, ale vy nečítate...“ 
Moderátor: „... bol tu bol spomenutý bol tu spomenutý bol tu spomenutý post šéfa parlamentu, máte 
stále o neho záujem?“ 
Andrej Danko: „Ja som veľmi rád, že Robert Fico povedal jednu vetu, že ak by sa nám podarilo 
dohodnúť, čo Smer vyjadril podporu mojej osobe, že budem predseda parlamentu v koalícii a Peter 
Pellegrini by uznal, že Hlas posilnil pozíciu prezidenta, ale to je na dialógu mňa a Pellegriniho, tak by to 
vedelo fungovať ako tie tri Svätoplukove prúty, tak to povedal Fico a ja si myslím, že každý sme iný                     
z nás troch, každý máme iných voličov, ale v pozícii troch najvyšších ústavných činiteľov Smer, Hlas                      
a SNS v zastúpení Fico, Pellegrini, Danko by sme dokázali, aby tu Peter Pellegrini bol 10 rokov prezident 
a Fico 8 rokov premiérom. Ja urobím všetko... “ 
Branislav Gröhling: „Pane Bože...“ 
Andrej Danko: „... pre to, a v každom prípade...“ 
Moderátor: „To znamená, že chcete otvoriť koaličnú zmluvu a rozprávať sa s Hlasom...,“ 
Andrej Danko: „Nechajte...,“  
Moderátor: „..., lebo lebo Hlas trvá na svojej nominácii Richarda Rašiho.“ 
Andrej Danko: „Vy ste, viete, vy ste niekedy redaktori a ľudia, aj politológovia, ľudia, ktorí neboli reálne 
v politike. V politike musíš v správny čas tieto veci oddebatovať, samozrejme, že to je len technika, ako 
vy beriete ako nejaký úzus koaličnú zmluvu, ktorá funguje a je nejako rozdelené pozície v štáte, ale je 
tu aj politický život a určitá politická mapa fungovanie, a na to musí fungovať chémia. Musíme sa vedieť 
rešpektovať to, čo SaSka nikdy nemala a my sme dali...“  
Moderátor: „Pán Danko, ale...“ 
Andrej Danko: „... 13. dôchodky v plnej výške. My sme riešili“ 
Branislav Gröhling: „Z dlhu.“ 
Andrej Danko: „...veci...“ 
Branislav Gröhling: „Požičali ste si na ne.“ 
Andrej Danko: „Nie, vy ste si požičali 20 miliárd a my nevieme, kde sú...“  
Branislav Gröhling: „K tomu vám poviem...“ 
Andrej Danko: „... aspoň my dáme dôchodcom.“ 
Moderátor: „Páni, poprosím vás, rešpektujte,  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné).“  
Moderátor: „... poprosím vás, páni, rešpektuje tie tie témy, ktoré vám nastoľujem...,“  
Andrej Danko: „Prosím vás...“ 
Moderátor: „...pretože si vymieňate naozaj veľa tém, ku ktorým sa dostaneme. Budete sa môcť k nim 
aj pán Danko, samozrejme aj vy, vyjadriť. Ja sa pýtam na tú dohodu medzi vami a Hlasom ohľadom 
šéfa parlamentu aj z toho dôvodu, že Tomáš Taraba tento týždeň v rádiu Expres hovoril o tom, že by 
ste to chceli vyriešiť čo najskôr do 2 týždňov ešte pred európskymi voľbami, aby ste vedeli, s čím idete 
do európskych volieb. Teda pýtam sa, že či budete tlačiť na Hlas, na to, aby vám uvoľnili túto pozíciu, 
alebo sa bude chcieť s nimi nejak dohodnúť?“ 
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Andrej Danko: „Jediné, jediné, čo vám môžem verejne povedať, že som mal veľmi dobrý a priateľský 
rozhovor s Petrom Pellegrinim. Padali tam slová ako aj prepáč, aj vzájomné uznanie, za čo som mu 
vďačný, pretože naša história sa tiahne od roku 2018, kedy som ja ako predseda parlamentu súhlasil, 
že podpredseda Smeru sa stal predsedom vlády a podal som pomocnú ruku Smeru. Dnes je tá situácia 
taká, že prezidentské voľby ukázali, že buď bude Smer, Hlas a SNS držať pokope, a títo opoziční odborníci 
ostanú v opozícii, pričom vidíme tam nádej aspoň na dialóg ešte s KDH, alebo Slovensko sa vydá cestou 
niektorých iných štátov. Osobitne by som poukázal na vývoj v Čechách, kedy v každom prípade, ja vám 
chcem povedať, že ak bude všetko dohodnuté, tak sa to oznámi, ale určite to neovplyvňuje chod 
národnej rady. Zákony prechádzajú, schvaľujeme, hlasujeme zákony, čakáme nové zákony z vlády, 
ktoré prídu, meníme stavebný zákon, chceme urýchliť výstavbu diaľnic, chceme zlepšiť podmienky na 
podnikanie, chceme naštartovať ekonomiku. Tu sa médiami šíria klamstvá o tom, ako ideme siahnuť 
na peniaze v 2. pilieri. Áno, my chceme, aby spoločnosti...,“  
Moderátor: Pán Danko...,“ 
Andrej Danko: „..., ktoré spravujú 2. pilier neinvestovali na americké fondy do mrakodrapov, ale aby 
investovali...“  
Branislav Gröhling: „Do Ruska.“ 
Andrej Danko: „... do slovenských diaľnic, pretože nám chýbajú financie, pretože ste Slovensko...“  
Branislav Gröhling: „Pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „... zadlžili...,“  
Branislav Gröhling: „... chýbajú preto, lebo rozhadzujete, lebo rozhadzujete peniaze.“  
Andrej Danko: „a nič ste za 3 roky neurobili. A chápem...,“  
Hlas moderátora??: „(nezrozumiteľné)...“ 
Andrej Danko: „...môžete ma nechať, my sme peniaze nerozhadzovali. My sme vám odovzdali štát na 
úrovni 41 percent zadlženia.  
Branislav Gröhling: „47.“ 
Andrej Danko: „Od vás sme preberali na úrovni 59 percent.“ 
Branislav Gröhling: „57.“ 
Andrej Danko: „Vy ste dostali Slovensko na úroveň gréckej cesty a môžete si rozprávať čo chcete. SaSka 
za 15 rokov pre Slovensko neurobila nič, ani pre podnikateľov. Tvárite sa síce ...,“  
Moderátor: „Dobre, dobre, pán Danko...,“ 
Andrej Danko: „..., že rozumiete všetkému...,“  
Moderátor: „...K tomu sa...“  
Andrej Danko: „..., ale videli sme, keď ste vládli, čo ste ponúkali národu, len hádky Matoviča, Sulíka...,“ 
Moderátor: „Pán Danko, poprosím vás...,“  
Andrej Danko: „... to ste boli vy...“  
Moderátor: „... budete alebo ste ochotní robiť nejaké ústupky, ak sa otvorí koaličná zmluva, to 
znamená, že dôjde k nejakej výmene rezortov? Hovorilo sa o tom, ...“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné)...“ 
Moderátor: „..., a že Tomáš Taraba by mohol byť ako minister hospodárstva, že si vymeníte kultúru so 
školstvom.“ 
Andrej Danko: „To sú to sú informácie, jedna pani povedala, niektoré veci, ktoré zaznievajú z úst 
opozície, sú ich mokrými snami, a my im ich plniť nebudeme. Môžem vás ubezpečiť, že Fico, Pellegrini, 
Danko majú dobrý vzťah.“  
Branislav Gröhling: „Určite.“ 
Andrej Danko: „Náš vzťah je vyskúšaný historicky, my sme SNS...“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné)...“ 
Andrej Danko: „... vydržali so Smerom 2016-20. Boli sme pri tom, keď sa politicky Peter Pellegrini rodil 
a som veľmi rád, že prišlo po troch rokoch 2020 na moje slová, lebo ste sa všetci smiali, keď som 
povedal, že vláda bude Smer, Hlas a SNS, a áno, hlásime sa aj z pozície SNS k tej pozícii, ktorá si myslím, 
že by bola dobrá pre to, aby vydržala vláda Fica 8 rokov, minimálne.“ 
Moderátor: „Dobre, vysvedčenie vám dajú samozrejme voliči.“  
Branislav Gröhling: „Hej, hej, poďme k tomu predsedu...“   
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Moderátor: „Pán Gröhling, je problém to, že predseda alebo teda respektíve národná rada nemá svojho 
predsedu. Dočasne ju vedie Peter Žiga a ďalší dvaja podpredsedovia kandidujú do Európskeho 
parlamentu?“ 
Branislav Gröhling: „Tu sa rozprávalo, že národná rada zažije legislatívnu smršť, ale môžem vám 
povedať, že zažívame iba legislatívny bordel z tejto vlády, pretože nikto nevie, o čom sa pomaly bude 
rokovať v rámci národnej rady, kedy budú hlasovanie a tak ďalej, takže to, že sú v kríze, a že tam majú 
reálny bordel, tak to je fakt, to všetci vidíme. Čo sa týka budúceho predsedu národnej rady, ja som 
vnímal nomináciu zo strany Hlasu pána Rašiho, musím povedať, že za mňa je to taký, že ministri z Hlasu 
utekajú z boja, pretože sú na ministerstvách, tam môžu odvádzať prácu, a tam môžu ukázať, že ako sa 
to má robiť. Zažili sme toto už pri pánovi Pellegrinimu, že tiež chcel meniť Slovensko, a chcel prinášať 
opatrenia, nechal sa zvoliť do prezidentského paláca, tam nemá tie kompetencie, aby naozaj 
ovplyvňoval jednotlivé veci. Teraz to zažívame pri ostatných ministroch zo strany Hlas, no veď keď chcú 
ukázať, že ako sa spravuje Slovensko, ako budú rozvíjať regióny, nech pán Raši ostane na tom 
ministerstve, a nech nám to ukáže. Ja len dúfam, že KDH znova nenaskočí na niečo takéto, že by sa 
nejakým spôsobom dohodli a podporili túto nomináciu. Ale chcem byť...“ 
Moderátor: „Čiže SaS nepodporí nomináciu pána Rašiho?“ 
Branislav Gröhling: „Nebudeme podporovať nomináciu pána Rašiho, ale chcem byť aj objektívny                        
k pánovi predsedovi. Naozaj musíme uznať, že pánovi predsedovi tá pozícia ušla tak o chlp, pretože náš 
pán poslanec si vyžiadal rozhodnutie pána Pellegriniho z roku 20, z minulého roku a tam jasne bolo 
podpísané napísané, že v prípade neprítomnosti pána Pellegriniho, pán Danko bude predsedať 
národnej rady, respektíve bude ten, ktorý bude viesť schôdzu, vieme, že toto rozhodnutie bolo tak veľmi 
zvláštne akože zmenené, ešte aj pán Pellegrini tu v tejto relácii sa nejako chystal do národnej rady. 
Zrazu na druhý deň sme sa dozvedeli, že poverenie dostal pán Žiga. Ja neviem, kedy sa to podpisovalo, 
my sme to otvorili aj na grémiu, pán predseda tam vtedy nebol, to vysvetlenie bolo veľmi zvláštne. Ja si 
myslím, že nejaké pravidlá, nie že nejaké, ale pravidlá by sa mali dodržiavať, takže aj v tomto naozaj tú 
pozíciu by mal mať pán Danko, ale ako sa dohodne koalícia, je to ich vec, nech neočakávajú hlasy                         
z našej strany,...“ 
Moderátor: „Vy ste vy ste hovorili...“  
Branislav Gröhling: „..., že ich budeme nejakým spôsobom podporovať.“ 
Moderátor: „... o antidatovaní toho dokumentu, toho poverenia Petrom Pellegrinim, teda že poveril 
Petra Žigu až potom, čo už stratil mandát. Toto ste tvrdili, alebo to tvrdil Ondrej Dostál.“ 
Branislav Gröhling: „Toto tvrdil náš pán poslanec. My sme sa na to aj pýtali, to vysvetlenie bolo naozaj, 
že veľmi zvláštne, že som ho počúval so zdvihnutým obočím, ale takto sa dohodla koalícia, tuto pán 
Danko to akceptoval. Ja som ho nepočul, že by niečo povedal voči tomu, že to nebolo antidatované, 
alebo že to bolo, alebo že on by mal na to nárok. Ja to vyslovujem, možno to aj vyznieva ako nejaká 
obhajoba, čo sa mi veľmi nechce, ale tak pravidlá by sme mali dodržiavať, takže národnú radu by mal 
viesť pán Danko, ale ako sa dohodnú v rámci podpredsedu, teda respektíve predsedu, tak si to musia 
potom oni aj odsúhlasiť.“ 
Moderátor: „Pán Danko, je to skutočne tak, že ste mali viesť v prípade neprítomnosti Petra Pellegriniho 
národnú radu a že vám to ušlo o chlp, a že došlo možno k nejakej manipulácii s tým poverením?“ 
Andrej Danko: „Určite určite nemám žiadnu vedomosť o manipulácii, je pravda, že rozhodnutím 96 
bolo určené poradie, ale je to vždy v rukách predsedu národnej rady. Ja rešpektujem predsedu národnej 
rady ako jeho rozhodnutie, a to sú práve veci, ktoré verte, že si vieme zodpovedne vysvetliť. Ja chcem 
práve pochopenie Hlasu, že sme, aj SNS pri vzniku príbehu nielen Petra Pellegriniho ako premiéra, ale 
aj prezidenta, pretože podľa mňa sme urobili aj v 2. kole veľmi zásadnú prácu, kedy sme pochopili, že 
musíme spojiť sily, a áno nikto odo mňa nemôže chcieť, že niekedy v politike nemáte ostrý jazyk aj voči 
koaličným partnerom, a ja som predseda samostatnej strany, ja si nedám brnkať po nose, podarilo sa 
mi zjednotiť národné sily a tie národné sily rozhodli svojím spôsobom tými rozhodujúcimi hlasmi o tom, 
že tu nemáme nejakého Korčoka, ktorý slúžil raz Mečiarovi, raz Matovičovi, ale na druhej strane máme 
prezidenta, ktorý má navnímanú politiku a ja som veľmi s očakávaním predtým, ako bude Hlas 
rozhodovať na svojom sneme o novom predsedovi. My rešpektujeme Hlas v každej pozícii, ale 
samozrejme to, čo som aj povedal, som vďačný aj Robertovi Ficovi, ktorý tu je najskúsenejší politik, že 
povedal, že vás dvoch mladých pri sebe si viem predstaviť v tejto pozícii prezidenta a predsedu národnej 
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rady, ale tak ako povedal aj Tomáš Taraba, my na pílu netlačíme, ale vedieme dialóg, a máme na to 
čas do leta.“ 
Moderátor: „Čiže aby sme to uzavreli, túto tému, vy očakávate, že aj na základe toho, že ste podporili 
Petra Pellegriniho pred 2. kolom prezidentských volieb, čo malo teda za následok a dosť výrazný vplyv 
na to, že sa stal, alebo teda stane ďalším prezidentom, a bol zvolený, a na základe toho by mal Hlas 
teda túto pozíciu uvoľniť.“ 
Andrej Danko: „Viete, máte jednu schopnosť, že naformulujete vetu a potom mi poviete, že povedz 
áno, nie. Ja som povedal svoju pozíciu, a som to tu vysvetľoval 5 minút, že to nie je len áno nie...,“  
Moderátor: „Ale očakávate, že sa tak Hlas zachová?“ 
Andrej Danko: „... to sú rôzne pozície. Pozrite sa, v politike musíte akceptovať všetko. Ja hovorím,                      
že traja najvyšší činitelia v pozícii Fica, Pellegriniho a Danka vedia zabezpečiť stabilitu tejto vlády 8 
rokov a je to vždy na rozhodnutí. Ja chápem vnútorné procesy v Hlase, je dôležité, kto bude šéfom Hlasu, 
ale lídrom koaličnej strany pri rokovaní je vždy ten, kto aj stranu potiahne vo voľbách, to znamená,                  
že aj Hlas je predtým, kto bude tým lídrom...“  
Moderátor: „(nezrozumiteľné)“   
Andrej Danko: „... a ten líder môže sedieť za stolom, keď tú stranu dostane do parlamentu s Ficom                      
a Dankom.“ 
Moderátor: „Pán Danko, ale rozumiem, že chcete možno tú situáciu vyriešiť ešte pred európskymi 
voľbami, pretože to bude asi závisieť od toho, či si uplatníte mandát v európskom parlamente alebo 
nie.“ 
Andrej Danko: „Pre mňa je veľmi dôležité, aby sme začali robiť reformy v štáte. Samozrejme, či je to 
zdravotníctvo, školstvo, my sa zameriavame na cestovný ruch a šport, prídu zákony,...“ 
Moderátor: „Ja tomu rozumiem,...“  
Andrej Danko: „... prídu zákony, kedy...“ 
Moderátor: „..., ale pôjdete do európskeho parlamentu v prípade úspechu v Európskych voľbách?“ 
Andrej Danko: „Viete, prečo nenecháte niečo aj na život? Napríklad dnes, keď by som vám mal 
odpovedať bez situácie, či budem zvolený, nebudem, život nie je o tom, čo bude a budem tu predvídať 
nereálne veci. Dnes je situácia, ktorej vám viem odpovedať. Ja neviem, čo bude o mesiac, o týždeň o 2, 
a ja som nie z ľudí, ktorí sa teraz idú roztriasť, čo bude o týždeň, o dva, o tri. Ja riešim život                                         
a súčasnosť,...“  
Moderátor: „Dobre, pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „..., to znamená, nechcite odo mňa, aby som tu bol veštec.“ 
Andrej Danko: „Dobre, vyjadrili ste sa.“ 
Moderátor: „Poďme, poďme...“ 
Branislav Gröhling: „Vy riešite to, že ako si ministri zdvihli platy, ako zločincom ste znížili tresty, ako 
ľuďom budete dávať budúce dane, to riešite vy.“ 
Andrej Danko: „To vám napísali to vám napísali...“ 
Branislav Gröhling: „Nie, to vám dávam takto akože z hlavy, pretože to sú tie veci...“  
Andrej Danko: „... taký manuál (nezrozumiteľné), vstali ste ráno o ôsmej a vám to dávali do hlavičky, 
aby ste to všetko odrapkali,  
Branislav Gröhling: „Nie, nie, nie, to ja sa chystám na tieto debaty,...“  
Andrej Danko: „... ja to vidím...“ 
Moderátor: „Dobre...“ 
Branislav Gröhling: „..., aby som vám vedel oponovať,...“ 
Moderátor: „Dobre, páni,...“ 
Branislav Gröhling: „... vy idete tak z hlavy, a ten free style, veľmi zaujímavý...“ 
Andrej Danko: „Ja verím, že budete lepší predseda ako ten emocionálny bezcitný netvor Sulík,...“ 
Branislav Gröhling:  „To nechajte na nás, to nechajte na nás, ja vám budem tu oponovať faktami.“ 
Andrej Danko: „..., pretože Sulík v politike nič neurobil, je nádej možno SaSka sa zmení, len prosím vás, 
nebuďte Sulík 2,...“  
Branislav Gröhling: „Počúvajte, pán Danko, vy ste normálne...“ 
Andrej Danko: „..., lebo vám to v politike zlomí krk.“ 
Branislav Gröhling: „Dopovedzte, pán Danko.“ 
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Moderátor: „Dobre, páni, vysvetlili ste si to, poďme na ďalšiu tému. Zmeny vo Fonde na podporu 
umenia pre nedohodu v koalícii stále neprešli. Potom, keď sa jej podarilo dohodnúť sa na navýšenie 
rozpočtu strany SNS a Hlas-SD sa sporia pre kompetencie o odborných komisiách, hlasovanie preto už 
viackrát posunuli.“ 
Roman Malatinec (Hlas-SD), člen Výboru pre kultúru a médiá: „Keď rozhodnú členovia komisie, 
rozhodnutie podpíše riaditeľ a riaditeľ by mal možnosť ho teda argumentovať pred tou radou fondu,              
a tá mu môže dať prehodnotiť to jeho rozhodnutie.“ 
Zora Jaurová (PS), podpredsedníčka Výboru NR SR pre kultúru a médiá: „To, že ponecháva tie 
kompetencie rozhodovať o financovaní odborným komisiám a zároveň sa zvyšuje objem peňazí vo 
fonde na podporu kultúrnej infraštruktúry je niečo, čo by sme vedeli akceptovať.“ 
Roman Michelko (SNS), predseda Výboru NR SR pre kultúru a médiá: „By hrozili správne konania,          
čo nechceme, pretože správne konania by znamenalo zahltenia, znefunkčnenie tohto inštitútu.“ 
Jozef Hajko (KDH), člen Výboru NR SR pre kultúru a médiá: „Vidíme, že tu je pozmeňovací návrh za 
pozmeňovacím návrhom, odkladanie hlasovania z jedného z jedného dňa na druhý deň, na tretí deň a 
tak ďalej, je to nedôstojné.“ 
Moderátor: „Pán Danko, aby sme to aj divákom vysvetlili. SNS presadzuje, aby, to kto bude rozhodovať 
o dotáciách vo Fonde na podporu umenia, prešlo na fond, ktorý bude teda pod kuratelou ministerky 
kultúry, ktorá si tam môže dosadiť svojich nominantov namiesto toho, aby teda zostali odborné komisie 
tie, ktoré budú rozhodovať o tom. Prečo má SNS problém s tým, že chce, aby tá kultúrna obec ostala v 
tom rozhodovaní nezávislá, samostatná?“ 
Andrej Danko: „Viete, keby som nebol v tej problematike zbehlý a počúval takúto reláciu, tak verím 
vašej presvedčivosti, ale to vôbec tak nie je. Aj SNS predsa vie nominovať odborníkov do týchto komisií, 
a to čo nám vadí, je personálne majetkové prepojenie niektorých ľudí, ktorí sú úspešní pri niektorých 
projektoch. Viete, keď vidím pani Jaurovú, možno by mohla povedať, aké boli jej aktivity na ministerstve 
kultúry, v koľkých projektoch bola činná, a to sme videli, kedy jednoducho si nahrávali peniaze na svoje 
slniečkarske hlúposti. Rôzne, v Kunsthalle som videl organizovanie súťaže tancov pri tyči, lebo to bola 
poradkyňa prezidentky, a takto si pomáhali, peniaze išli len do regiónu v Bratislave a my chceme, aby 
tie peniaze išli adresne, zdvihneme podiel pri tejto angažovanosti obciam, mestám, VÚCkam. Takisto 
to bude aj Fonde na podporu športu, takisto chceme, aby tam išlo viac peňazí. Tu bude 30 miliónov, na 
šport pôjde 60 miliónov, ale chceme, aby napríklad v športe rozhodovali viacej stavovské organizácie, 
futbalový zväz, hokejový zväz, a nie aby peniaze sme dávali súkromníkom, ktorí tam potom naše deti 
nepustia športovať, a predajú tie haly zrekonštruované zo štátnych peňazí, a v tom Fonde na podporu 
umenia som vybojoval...“ 
Moderátor: „Prečo to chcete naopak potom teda?“ 
Andrej Danko: „... som vybojoval..., nechceme to naopak,...“  
Moderátor: „(nezrozumiteľné)“ 
Andrej Danko: „..., to vy tvrdíte, že to je naopak.“ 
Moderátor: „Ale teraz ste povedali, že...“  
Andrej Danko: „Nie, my tvrdíme, že doteraz...“ 
Moderátor: „..., vo Fonde športu chcete, aby stavovské organizácie o tom rozhodovali.  
Andrej Danko: „Ešte raz.“ 
Moderátor: „(nezrozumiteľné)“ 
Andrej Danko: „... doteraz tam fungovali personálne,...“  
Moderátor: „... rozhodovala rada, ktorú nominoval minister.“ 
Andrej Danko: „Pán redaktor, neviem, ako to mám povedať. Doteraz to tak fungovalo, ale vy o tom 
informovať nebudete! Veď sa pozrite, kam išli tie peniaze, urobte o tom reportáže, nie tu zosmiešňujete 
Machalu. Urobte reportáže, kde išli peniaze za posledné obdobie a takisto, kde je tu 148 miliónov, 165 
miliónov v tejto televízii, keď Markíza má obrat 150 miliónov a má zisk 30 miliónov, a táto televízia má 
stratu, a robíte tu so 4-5 násobným počtom ľudí viac!“ 
Moderátor: „Pán Danko, ale tá strata je aj preto, že ste napríklad odpustili...“  
Andrej Danko: „Áno?“ 
Moderátor: „... koncesionárske poplatky, pre dôchodcov,  
Andrej Danko: „Chcete sa baviť, ja vám, ja vám poviem ešte raz...“ 
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Moderátor: „... bola to zmluva so štátom. 
Andrej Danko: „... ak si národ myslí, ...“ 
Moderátor: „..., čiže televízia bola vždy podfinancovaná, pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „Nie, nebola!“ 
Moderátor: „To musíte ale potvrdiť, že to tak bolo.“ 
Andrej Danko: „Nie, nebola, táto televízia je prezamestnaná, napojené sú tu súkromné firmy, robí tú 
štyrikrát viac ľudí ako v Markíze, doobeda aj niektorý zamestnanec súkromnej firmy, poobede štátnej. 
Tento model je ekonomicky neudržateľný, zarábate na reklame 6 miliónov, Markíza dokáže zarábať, a 
to za to vy nemôžte...“  
Moderátor: „(nezrozumiteľné), to sa nedá zmeniť.“ 
Andrej Danko: „Vy za to nemôžte. Markíza zarába na reklame 100 miliónov eur, RTVS 6, prečo by sme 
vám nemali umožniť, aby ľudia, čo tu robia, mali lepšie pracovné podmienky, lepšie platy, aby tí, čo tu 
robia.“ 
Moderátor: „Pán Danko, veď mohli ste to urobiť, veď pán Jaroslav Rezník bol váš kandidát.“ 
Andrej Danko: „Kedy som to mal urobiť?“ 
Moderátor: „Generálny riaditeľ, bol tu bol 5 rokov veď tu.“ 
Andrej Danko: „Kedy sme..., ešte raz, vtedy sme ostali v modele, že zachováme ten model, a preto ho 
teraz zásadne meníme a pomohli sme tejto televízii, veď Rezník tu zrekonštruoval budovy...“  
Moderátor: „Áno, netvrdím, že, netvrdím, že nezrekonštruoval.“ 
Andrej Danko: „... zmenil podmienky. Tak mi nehovorte, že niečo sa nestalo.“ 
Moderátor: „Lenže samozrejme nestojí to pár miliónov,  
Andrej Danko: „Ale...“ 
Moderátor: „... tá televízia má aj nejaké povinnosti zo zákona, ktoré musí plniť na rozdiel od 
komerčných televízií, ...“ 
Andrej Danko: „Viete, teraz...“  
Moderátor: „...,  ktoré sa zameriavajú len na sledovanosť a na výkon.“ 
Andrej Danko: „Viete, čo je najväčší boj o RTVS, že Markíza, JOJka preto trhajú SNS, lebo keď vám 
umožníme zarábať na reklame RTVSke 30 miliónov, tak budete silnejší, a určite vám nebudú utekať 
športové programy mnohé iné, a Markíza, JOJka prídu o 20 až 30 miliónov, preto nás nenávidíte aj vy 
niektorých, ktorí tu robia.“ 
Moderátor: „Ja som nepovedal, že vás nenávidíme.“ 
Andrej Danko: „Ale veď ja vidím tie reportáže, a preto nás trhá aj Markíza, JOJka a jediné, o čo nám 
ide, je aby RTVS bola spoločnosť, ktorá bude ekonomicky zdravá, nech tu ľudia naozaj zarábajú, ale tí, 
ktorí pracujú, aby ste mali normálne podmienky, nie rozpadávajúce sa budovy, pretože toto je 
dosluhujúci komunizmus v niektorých oblastiach.“ 
Moderátor: „Dobre, pán Danko, pán Danko, spojíme to, lebo teda k RTVS sa stále vraciate, chcel som 
to dať ako samostatnú tému. V každom prípade, spájajú sa nám tu pán Gröhling témy, najprv sa 
vyjadrite...“  
Branislav Gröhling: „... Pán Danko ide zoširoka ako taký ohňostroj, ten ohňostroj má asi v hlave...“    
Moderátor: „... teda k Fondu Fondu na podporu umenia. Samozrejme RTVS súvisí s kultúrou, ale poďme 
najprv na ten na ten fond.“ 
Branislav Gröhling: „Poďme to prejsť všetko, čo sa týka fondu.“ 
Moderátor: „Opozícia bola vcelku naklonená k tomu pozmeňovaciemu návrhu Hlasu, ktorý navrhoval, 
aby teda tá tá rozhodovacia schopnosť alebo činnosť, alebo tie právomoci ostali a na odborných 
komisiách, a aby fond alebo rada fondu fungovala ako nejaký odvolací orgán, s tým SaS súhlasila?“ 
Branislav Gröhling: „Ja neviem, že či toto naozaj trápi občanov, pretože ten benzín stále atakuje to euro 
sedemdesiat, hoci predtým ste vykrikovali veci, a môžete, a môžete...“ 
Hlasy naraz: „(nezrozumiteľné).“  
Branislav Gröhling: „... a môžete, áno, ale chcem chcem to povedať...“ 
Hlasy naraz: „(nezrozumiteľné).“  
Branislav Gröhling: „A práve a práve preto  by ste to mohli vyriešiť. Ale čo sa týka toho fondu,...“ 
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné)..., oni nevedia, o čom to je.“ 
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Branislav Gröhling: „... a toto toto sú veci, ktoré naozaj že občanov nejakým spôsobom netrápia, 
pretože tá komisia jednotlivé komisie v rámci Fondu na podporu umenia boli nastavené dobre.“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné).“  
Branislav Gröhling: „Bolo tam viac ako 70 ľudí, ktorí rozhodovali na základe kritérií, môžeme sa pozrieť 
na určité projekty, ktoré možno mali nejaké pochybenia, ale kvôli takýmto...“  
Moderátor: „To aj pán Danko, spomínal, konkrétny príklad...“ 
Branislav Gröhling: „... počkajte, kvôli takýmto čiastkovým...“  
Moderátor: „...boli nejaké súťaže, tancovanie pri tyči teda...“ 
Branislav Gröhling: „... kvôli takýmto čiastkovým...“  
Andrej Danko: „To išlo z ministerských peňazí.“ 
Branislav Gröhling: „... kvôli takýmto čiastkovým problémom nemôžeme rušiť kompletne celé 
fungovanie Fondu na podporu umenia.“ 
Andrej Danko: „A kto ho ruší?“ 
Branislav Gröhling: „Teraz, to fungovanie hovorím, čo sa týka komisie, veď tam nebude sedieť teraz 70 
ľudí, ale bude tam nejaká rada a v tej rade bude 8 ľudí, ktoré bude nominovať pani Šimkovičová, no tak 
koho tam bude nominovať a akým spôsobom sa budú peniaze dávať? Ja iba poukazujem na to, že oni 
riešia naozaj také tie zlomkové veci v rámci spoločnosti a vôbec sa nestarajú o to, ako by rozvíjali 
krajinu, ako by naštartovali nejakým spôsobom ekonomiku,...“ 
Andrej Danko: „Vy nepočúvate?“ 
Branislav Gröhling: „..., ako by naštartovali fungovanie krajiny, ako by pomohli podnikateľom, ako by 
ľudia mali viacej peňazí v peňaženke, pretože oni robia to, že tým ľuďom tieto peniaze z peňaženky tak 
potichučky ako taký smrad...“  
Andrej Danko: „Pane Bože, (nezrozumiteľné)...“ 
Branislav Gröhling: „... vyťahujú, a idú ich nejakým spôsobom rozdávať. Viete, ja by som bol veľmi rád, 
keby konečne sa všetci pravičiari spojili, aby sme tu mali silný pravicový blok...“  
Andrej Danko: „To sme mali.“ 
Branislav Gröhling: „... a tento silný pravicový blok, blok by bol v parlamente a taká istá by bola vláda. 
Ja by som bol veľmi rád, keby sa všetci pravičiari, reálne nás kontaktujte, alebo mi píšte, a vytvoríme tu 
silný pravicový blok, pretože iba pravica vie naštartovať krajinu, vie priniesť investície...“  
Moderátor: „Pán Gröhling, ale...“ 
Branislav Gröhling: „... a vie nejakým spôsobom krajinu rozhýbať.“ 
Andrej Danko: „... vy ste sa, počúvajte, počúvajte...“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, ale vyzerá to v tej opozícii, takže...“ 
Andrej Danko: „Veď vy ste to tu rozdrbali!...“  
Moderátor: „Pán Danko, poprosím...“ 
Andrej Danko: „... vy ste zadlžili Slovensko, zdvíhali dane...“      
Branislav Gröhling: „Pán Danko, idem vám povedať, počúvajte...“ 
Andrej Danko: „... a a vy hovoríte o pravici?“  
Moderátor: „Vyjadrujte sa slušne...“ 
Branislav Gröhling: „Robert Fico...“  
Andrej Danko: „Traja psychoši tu vládli...“  
Branislav Gröhling: „Počúvajte... 
Andrej Danko: „... Sulík, Matovič, Kollár, veď ten národ videl čo ste tu robili.“ 
Branislav Gröhling: „Robert Fico. Robert Fico odovzdával ten dlh niekde na 47 alebo 48 percent.“ 
Andrej Danko: „A čo ste urobili vy?“ 
Branislav Gröhling: „Matovič ho odovzdával pri 57. Áno, presne tak, ako rozdával Robert Fico, rozdával 
Igor Matovič.“ 
Andrej Danko: „Dobre ste vedeli, aký je Matovič...“ 
Branislav Gröhling: „Presne tak, ako zadlžoval, zadlžoval ho Robert Fico.“ 
Andrej Danko: „... a urobili ste ho premiérom, jaká pravica?“ 
Branislav Gröhling: „... tak rozdával i rozdával Igor Matovič.“ 
Andrej Danko: „Veď vy ste to tu rozflákali!“ 
Branislav Gröhling: „A vy pokračujete ďalej, pán Danko, pokračujete ďalej...“ 
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Andrej Danko: „Pán Gröhling, ja chápem, že si myslíte iné, ako rozprávate...“ 
Branislav Gröhling: „..., a zadlžujete ľudí, nie, počkajte, počkajte...“ 
Moderátor: „Pán Danko, poprosím vás...“  
Branislav Gröhling: A zadlžujete ľudí. Pýšite sa tu 13. dôchodkami.“ 
Andrej Danko: „To je strašné, to je strašné.“ 
Branislav Gröhling: „Veď tie 13. dôchodky idú reálne že z dlhu, vy ste si museli...“ 
Andrej Danko: „Jasne.“ 
Branislav Gröhling: „... požičať peniaze na to,...“  
Moderátor: „Pán Gröhling,...“  
Branislav Gröhling: „..., aby ste 810 miliónov...“ 
Moderátor: „..., prečo odchádzate z témy?“ 
Branislav Gröhling: „Neodchádzam, iba argumentujem pánovi Dankovi, aby ste to dali dôchodcom. Vy 
veľmi dobre viete, ako je na tom Sociálna poisťovňa, že je v dlhu, v strate 1 miliardu 700 miliónov,...“  
Moderátor: „Pán Gröhling,...“  
Branislav Gröhling: „..., že takýmto spôsobom iba navyšujete,...“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, Pán Gröhling, už o chvíľu sa k tomu dostaneme,...“  
Branislav Gröhling: „..., dokončím, ja dokončím, že...“ 
Moderátor: „..., budete budete opakovať tie argumenty, ktoré hovoríte...“  
Branislav Gröhling: „Áno, a takýmto spôsobom iba navyšujete a zadlžujete túto krajinu, zadlžujete ju  
takýmto spôsobom.“ 
Moderátor: „... teraz, pán Danko, poprosím vás,...“ 
Moderátor: „..., poprosím vás, poprosím vás, poprosím vás, dokončime túto tému, vráťme sa ešte 
k RTVS...“ 
Branislav Gröhling: „Ideme k opozícii, ste sa pýtali na opozíciu.“  
Moderátor: „Vy ste, vy ste, pán Gröhling hovorili o tom, že chcete, aby bola opozícia jednotná, ale je 
skutočne jednotná?“  
Branislav Gröhling: „Áno.“ 
Moderátor: „Ak sa rozhodla zachraňovať RTVS len PSko, teda Progresívne Slovensko, ktoré bolo 
nejakým spôsobom osamotené na tej štvrtkovej demonštrácii, respektíve proteste, prečo ste sa 
nespojili, keď ste sa vedeli spojiť...“  
Andrej Danko: „Už nemali 60 tisíc, už nemali 60 tisíc,...“  
Moderátor: „... spojiť v prípade ÚŠP, kam...“  
Andrej Danko: „..., povedzte pravdu, povedzte pravdu,...“  
Moderátor: „... napríklad prišlo dvadsaťtisíc ľudí, teraz tam bolo len štyritisíc ľudí.“  
Andrej Danko: „..., povedzte pravdu, (nezrozumiteľné), ja vám pustím jeden záznam.“ 
Branislav Gröhling: „Idem vám povedať.“ 
Andrej Danko: „Povedzte pravdu, ako sa skladáte na tie, na tie protesty, povedzte to, ako mladí ako 
mladí zo SaSky sa skladáte na protesty, povedzte pravdu národu, že ste nemali už peniaze na tento 
protest?“ 
Branislav Gröhling: „Ale pán Danko, prosím vás,...“   
Moderátor: „Pán Gröhling, nech sa páči.“ 
Branislav Gröhling: „..., šak si každý môže pozrieť, koľko dostávame financií v rámci volieb za mandát, 
alebo za jednotlivé príspevky, však čo tu rozprávate takéto veci?“  
Andrej Danko: „No ja viem, odkiaľ tie peniaze išli.“ 
Branislav Gröhling: „V rámci opozície v rámci opozície ja som 3. volebné obdobie, a ja som nezažil, aby 
bola taká dobrá spoluprácu v rámci opozície, čo sa týka Progresívneho Slovenska KDH, aj nás,...“  
Andrej Danko: „V čom, v čom.“ 
Branislav Gröhling: „..., ale my sa vieme dohodnúť v rámci národnej rady, vieme sa dohodnúť na 
zákonoch, vieme sa dohodnúť na podpore.“ 
Moderátor: „Ale v rámci národnej rady ste sa nedohodli na odvolávaní pani Dolinkovej...“ 
Andrej Danko, Branislav Gröhling, moderátor jednohlasne: „(nezrozumiteľné).“ 
Andrej Danko: „Pri rodnom čísle ste sa vadili ako psy teraz.“  
Branislav Gröhling: „Ale tak vydržte...“  
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Andrej Danko: „Čo to rozprávate...“ 
Branislav Gröhling: „V rámci každej strany máme svoje identity, máme svojich voličov, a máme svoj 
program. Progresívne Slovensko je veľmi silné v takých tých ľudskoprávnych témach, v aktivizme, čo sa 
týka KDH oni sú silné v takých tých konzervatívnych témach. My sme silní v ekonomike, my prinášame 
návrhy zákonov, my prinášame také návrhy...“ 
Moderátor: „Ja tomu rozumiem,...“   
Branislav Gröhling: „... Dopoviem, dopoviem,...“ 
Moderátor: „..., ale všetky tri strany, ktoré ste organizovali predchádzajúce protesty...“,  
Branislav Gröhling: „..., dopoviem...“ 
Moderátor: „..., rovnako nesúhlasíte s tou s tou s tým novým zákonom...“  
Branislav Gröhling: „... povedzte, nechám vás dorozprávať.“ 
Moderátor: „o zrušení STVR, takže takže prečo sa nedali dokopy, to je moja základná otázka.“ 
Branislav Gröhling: „Ale my ale my prinášame aj návrhy zákonov, ktoré chcú naštartovať ekonomiku a 
pomôcť ľuďom, a to je úplne správne, že každý fungujeme aj samostatne. A áno, ak bude zaradený 
tento návrh zákona v rámci RTVS a zrušenia, opäť táto vládna koalícia pocíti silu opozície...“  
Andrej Danko: „Ježiš.“ 
Branislav Gröhling: „... a budeme všetci traja stáť vedľa seba a budeme bojovať za základnú...“ 
Moderátor: „Ale veď vláda už schválila ten zákon.“ 
Branislav Gröhling: „... RTVS. Ale ešte nie je stále v národnej rade. Ja som vnímal, že tento protest 
organizovalo a oznámilo ako stranícku akciu Progresívne Slovensko, oni išli týmto spôsobom. My máme 
iné spôsoby. Ja som sa stretol s pánom riaditeľom, reálne som sa pýtal na to, ako funguje RTVS, ako 
bude fungovať do budúcna, že ako vieme my ešte nejakým spôsobom výrazne ovplyvniť to, aby sme 
RTVS zachránili. Každá strana má svoju nejakú svoje nejaké smerovanie, a takýmto spôsobom pôjdeme. 
Viete, oni možno robia protesty...“ 
Andrej Danko: „Už ho nezastavíte...“ 
Branislav Gröhling: „... a v tomto sú veľmi dobrí a na druhej strane my podávame ústavný zákon...“  
Moderátor: „Pán Danko, mali ste rovnako priestor...“  
Andrej Danko: „Kde som mal rovnaký...“ 
Branislav Gröhling: „... na ochranu 2. piliera, kde je aj petícia...“  
Moderátor: „Dobre, pán Gröhling, necítite zodpovednosť za ten stav v RTVS,...“  
Branislav Gröhling: „Ja by som týmto (nezrozumiteľné) chcel využiť, chcel využiť tú príležitosť...“ 
Moderátor: „... možno aj to, čo vám teraz vyčíta...“  
Branislav Gröhling: „Pánovi Dankovi toľko neskáčete do reči.“ 
Moderátor: „... koalícia. Vyčítala..., ale skáčem mu, nebojte sa, čo vám koalícia vyčíta, že ste zrušili 
koncesionárne poplatky a tým ste naviazali vlastne RTVS.“ 
Andrej Danko: „A rozbili RTVS v roku 2010.“ 
Branislav Gröhling: „Každá strana a my podávame, každá strana má nejakú filozofiou. My podávame 
návrhy zákonov, preto sme podali aj ústavný zákon na ochranu 2. piliera, a chcel by som poprosiť 
všetkých, aby podpísali aj petíciu, ktorá je zverejnená, pretože keď budem mať 100 000 hlasov, bude sa 
musieť vládna koalícia tým zaoberať...“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, predbiehate. Budeme sa o tom rozprávať.“ 
Branislav Gröhling: „Chcel som to iba dopovedať. Čo sa týka koncesií...“ 
Moderátor: „Áno, či cítite zodpovednosť, SaSka za to,...“  
Branislav Gröhling: „Idem vám odpovedať.“   
Moderátor: „..., že ste odpojili financovanie RTVS od koncesionárskych poplatkov a naviazali ste to na 
štát.“ 
Branislav Gröhling: „Ja vám odpoviem, keď ma necháte dohovoriť, ja vám odpoviem, a čo sa týka 
koncesií, koncesii nikde, koncesie nikdy nezabezpečovali financovanie RTVS v plnej miere.“ 
Moderátor: „Lebo ich nikto žiadna politická vláda alebo teda žiadna politická strana nevalorizovala.“ 
Branislav Gröhling: „Vždy to bolo vždy to bolo na 50 percent nejaké financovanie koncesií 50% zo štátu, 
do konca 2003-om tie koncesie boli niekde na úrovni pod 5 euro. Keď sa dostala táto vláda k moci                       
k 2016, respektíve tieto strany, tak v programovom vyhlásení aj mali, že zvýšia koncesie na 7 euro,...“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné).“ 
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Branislav Gröhling: „... a bola to práve SNS,...“  
Andrej Danko: „..., počúvajte,...“  
Branislav Gröhling: „..., ktorá to zablokovala celé...“  
Andrej Danko: „..., ale už nie nie...“  
Branislav Gröhling: „... a kvôli tomu sa nezvýšili koncesie.“  
Andrej Danko: „... počúvajte, už už už...“  
Branislav Gröhling: „Takže my sme, pán Danko, dokončím iba a potom budete mať (nezrozumiteľné).“   
Andrej Danko: „Už nie..., ale už tu...“ 
Zrejme moderátor: „Pán Danko, pán Gröhling, pán Danko...“ 
Branislav Gröhling: „... my sme to, aby sa financovalo nejakým podielom z HDP. Dohodli sme sa ako 
predchádzajúca vláda na 0.17 percenta,...“  
Moderátor: „Dobre.“ 
Branislav Gröhling: „..., táto vláda to znížila na 0.12.“  
Andrej Danko: „No už stačí, lebo to sa nedá počúvať.“ 
Branislav Gröhling: „... a zobrala 50 miliónov RTVS.“ 
.Moderátor: „Dobre, vysvetlili ste to.“ 
Andrej Danko: „Tak počúvajte, tak v prvom rade.“ 
Branislav Gröhling: „Nech máme nejakú predvídateľnosť...“  
Andrej Danko: „No už omáčky...“ 
Branislav Gröhling: „... v zákone a nech nejakým spôsobom fungujeme, a keď chcú zaviesť koncesie                 
a hovoria, že tieto zmeny idú robiť kvôli koncesiám, nech ich zavedú, ...“ 
Andrej Danko: „Dobre, môžem ja...“ 
Branislav Gröhling: „..., veď majú väčšinu a prinesú presne taký istý návrh zákona.“ 
Moderátor: „Ak sa ak sa rozprávame, ak sa rozprávame, pán Danko, ak sa rozprávame o RTVS, viackrát 
tu bol spomenutý...“ 
Andrej Danko: „To, čo tu bolo, teraz mi dajte 5 minút.“ 
Moderátor: „Pán Lukáš Machala tu bol spomenutý, teda otázka, či aj jeho vyjadrenia z tohto týždňa 
nemôžu nejakým spôsobom mať vplyv na hlasovanie v národnej rade o novom zákone STVR.“ 
Andrej Danko: „My sme jednotní.“ 
Moderátor: „Ste v tom jednotní?“ 
Andrej Danko: „Aj Hlas aj Smer, ten zákon prejde a poviem ešte raz, pán Gröhling, v roku, a nechajte 
ma rozprávať, 2010 ste vy zasiahli do fungovania STV a Slovenského rozhlasu, a skráteným 
legislatívnym konaním ste ovládli túto televíziu a rozhlas. Po druhé, my sme zrušili koncesie pre 
dôchodcov, a to je veľký rozdiel zrušiť ich v celom rozsahu, alebo ich zrušiť len pre určité cieľové skupiny 
a čo sa týka fungovania...“ 
Moderátor: „Ale je to 9 miliónov eur, alebo bolo, respektíve.“ 
Andrej Danko: „Čo sa týka fungovania, je smiešne, že tu zarábate na reklame kvôli týmto ich zákonom 
6 miliónov euro a Markíza zarába 100 miliónov. Ešte raz vám to mám povedať? Že vy ste, vám sa krivdí 
RTVS, na mediálnom trhu, štát musí uvoľniť,...“ 
Moderátor: „Pán Danko,...“  
Andrej Danko: „Nie, nechajte ma...“ 
Moderátor: „Tomáš Taraba hovorí, že sa vôbec nerozlišujeme od komerčných televízií. Ak zvýšite podiel 
reklamy, tak sa budeme ešte viac podobať na komerčné televízie, nie?“ 
Andrej Danko: „My vám umožníme zdvihnúť reklamu na takú mieru, aby vedeli fungovať aj komerčné 
televízie, ale budeme požadovať, aby sa nediali takéto hlúposti, a uvediem príklad. Štát podporuje 
majstrovstvá Európy v atletike v Banskej Bystrice takmer sumou 700 000 eur a vaša televízia za prenosy 
týchto pretekov svetových pýta 300 000, takéto hlúposti sa tu dejú. Povedzte mi, prečo by sme nemali 
nastaviť normálne fungovanie tejto televízie a robiť verejnoprávny charakter. Konečne vám umožniť aj 
trošku viacej zarábať z reklám, vykompenzovať vaše finančné poddimenzovanie,...“  
Moderátor: „.. lebo nikto neprotestuje.“ 
Andrej Danko: „... nastaviť, no tak ale vy nemôžte protestovať proti tomu, vy nemôžte protestovať proti 
tomu, čo nepočúvate. Vy to tu demagogizujete, ale tento model tak, ako to funguje, jedného dňa vám 
to tu všetko padne na hlavu.“  
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Moderátor: „Dobre.“ 
Andrej Danko: „Nechajte ma dopovedať, pretože mi dávate otázky manipulatívne. Ja vám vysvetľujem, 
my máme úprimný záujem, aby toto bola jedna moderná televízia s technikou, fungovaním                                      
a manažmentom, ktorá nebude rozhadzovať 165 miliónov...,“  
Moderátor: „Dobre (nezrozumiteľné), pán Danko...“ 
Andrej Danko: „... chceme minimalizovať externé firmy a chceme, aby to tu fungovalo. Nikto nechce 
predsa RTVS ublížiť, ale uznajte, že to takto nemôže fungovať!“ 
Moderátor: „Dobre, pán Danko, vy ste povedali aj v inej televízii chcete, aby z RTVS bola štátna 
televízia, preto sú tu reálne obavy aj vo verejnosti, samozrejme aj v rámci politických strán, že teda 
chcete ovládnuť RTVS.“ 
Andrej Danko: „Ale svojím spôsobom táto televízia je štátna, preboha živého, veď sem ide takmer cez 
150 miliónov štátnych peňazí nás všetkých, a my sa máme právo pýtať, ako sa tými peniazmi tu 
nakladá. To, že sa tu tvárite na nejaký verejnoprávny charakter, o tom sa bavme, čo budete vysielať, 
folklórne slávnosti, kultúrne domy, športové podujatie, pozrite sa, na akej úrovni sú športové prenosy. 
Všetko vám berú komerčné televízie...“  
Moderátor: „Lebo preplatia tie licencie, nie, pán Danko...“ 
Andrej Danko: „... vy si, viete, čo je nespravodlivé, naozaj, RTVS nám naloží, Markíza sa bojí, že im 
klesnú reklamy a my sme pod týmto valcom. Nám ide úprimne o reformu tejto televízie. Naozaj sa mi 
ťažko pozerá na tie podmienky a mám tu informácie, veľa informácií z kuchyne, a vidím, ako to tu 
funguje, a keď sme zodpovední v rámci ministerstva kultúry aj za túto televíziu, tak my nie sme strana, 
ktorá bude pozerať. Pán Gröhling bol minister školstva, SNS zdvihla platy o 40 percent, Gröhling o nič.“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné) 21.“ 
Andrej Danko: „Keď sme, keď sme išli my zakladať Fond na podporu športu, kritizovali,...“  
Branislav Gröhling: „My sme ho rozbehli.“ 
Andrej Danko: „..., stále boli múdri, ako všetko treba robiť, veď neurobili za to obdobie na tom školstve 
nič,...“  
Moderátor: „(nezrozumiteľné).“ 
Andrej Danko: „... ale ja chcem, aby sa pod kultúrou zmenil systém, a ja chápem strach slniečkarov, 
pretože my chceme zdvihnúť peniaze na Fond na podporu umenia, ale hádam si nemyslíte, že my dáme 
30 miliónov na nejaké dúhové pochody alebo na nejaké diela, kde sa dvaja chlapi objímajú. Proste, my 
sme SNS, prišli sme sem s nejakým programom a budeme to presadzovať, a čo sa týka zákonov, áno,   
v mnohých veciach sme predvojom, SNS má najviac zákonov v parlamente, pretože čakáme zákony od 
ministerky zdravotníctva, ministra školstva, ale my sme išli s nejakým programom, ktorý napĺňame, nie 
je to ľahké, ale hovorím ešte raz, koalícia je jednotná a funguje.“ 
Moderátor: „Čo sa týka mimovládok, ste už dohodnutí?“ 
Andrej Danko: „Nie, pretože sa bavíme o tom, aby sme vyňali, napríklad SNS predložila zákon na 
mimovládky, aby sme tú tému otvorili a ja nechápem, prečo sa niekto bojí, aby sme videli, kam a odkiaľ 
idú peniaze pre mimovládky, keď robia politickú činnosť. Na druhej strane, samozrejme, že rešpektujem, 
ak sú to napríklad cirkevné, športové mimovládky, občianske združenia iného charakteru, že počúvame 
ich názor,... “ 
Moderátor: „Čiže tie budú vyňaté...“ 
Andrej Danko: „..., ale konečná podoba konečná podoba tohto zákona ešte nie je, ale určite urobíme 
to tak, aby sme získali podporu aj Hlasu, aj Smeru.“ 
Moderátor: „Nie je potrebné, aby v spoločnosti bol zákon, ktorý sprehľadní transparentnosť 
financovania mimovládnych organizácií. Vie si dnes občan Slovenskej republiky dohľadať,...“  
Branislav Gröhling: „Ale veď...“ 
Moderátor: „... z akých zdrojov je financovaná mimovládna organizácia?“ 
Branislav Gröhling: „Samozrejme, že si to vie dohľadať,...“  
Andrej Danko: „Ako.“ 
Branislav Gröhling: „... veď to máme určené zákonom a pár klikmi, môžem to pánovi Dankovi ukázať. 
Potom tam urobíme ešte aj tú prednášku v rámci tej zemegule,...“  
Andrej Danko: „Prosím vás.“  
Branislav Gröhling: „..., že je guľatá a toto sú naozaj, že zbytočné, zbytočné úkony,...“  
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Andrej Danko: „Klamete, pán Gröhling, je mi to ľúto, klamete...“ 
Branislav Gröhling: „..., ktoré robí táto vládna koalícia, aj pán Danko je toho súčasťou, pretože na jednej 
strane stále zaťažujú ľudí. Viete, čo mňa hnevá.“ 
Andrej Danko: „Ukážte mi financovanie mladých Saskárov.“  
Branislav Gröhling: „Mňa hnevá mňa hnevá to, že tu zdierajú, že tu zdierajú ľudí cez nové dane.“  
Andrej Danko: „Mladých Saskárov, mi povedzte, odkiaľ dostávajú peniaze.“ 
Branislav Gröhling: „Pán Danko, (nezrozumiteľné), čo veľa kávy sme si dali, však nebudzte taký 
premotivovaný.“ 
Moderátor: „Pán Danko, poprosím vás...“   
Branislav Gröhling: „..., čo veľa kávy sme si dali, však nebudzte taký premotivovaný.“ 
Andrej Danko: „Nie, nie, len ja by som napríklad...“ 
Branislav Gröhling: „... chvíľočku, chvíľočku, počúvajte, vy ste...“  
Moderátor: „Pán Danko, doteraz ste rozprávali.“ 
Andrej Danko: „Nechajte ma, vy nerozumiete, čo hovorím. Existuje taký rozhovor, o ktorom sa mladý 
Lučanský rozprával s pánom Sulíkom. On vám povie, ako sa mladí Saskári bavia v kaviarni, že keď bude 
málo, tak požiadame jednu ambasádu o peniaze...“  
Branislav Gröhling: „To je hlúposť, to je hlúposť, pán Danko...“ 
Andrej Danko: „... a ja vám, tak vás vyzývam, ukážte,....“ 
Branislav Gröhling: „Vy ma nič nevyzývajte, prosím vás, lebo..“. 
Andrej Danko: „..., ukážte financovanie mladých Saskárov a tých chlapcov,...“  
Branislav Gröhling: „Okej, dobre.“ 
Andrej Danko: „..., ktorých mená vám môžem dať. Ako to, odkiaľ tie peniaze...“ 
Branislav Gröhling: „Dobre, (nezrozumiteľné) mi dáte, počúvajte, pán Danko, vy jediné, čo robíte, tak 
tu normálne zdierate ľudí cez nové dane, potom sa tvárite na takýchto národniarov,...“  
Andrej Danko: „Ale, prosím vás,...“ 
Branislav Gröhling: „..., ktorí bývajú v Rakúsku.“  
Andrej Danko: „..., aké nové dane. Vy ste zaviedli vy ste zaviedli nové dane...“ 
Branislav Gröhling: „A budete tu debatovať o tom, že či zemeguľa je guľatá alebo nie je... To ste vy, to 
ste vy.“ 
Andrej Danko: „Vy ste zdanili živnostníkov a  (nezrozumiteľné), vy ste zdvihli na 20% dane. Prečo ste 
zdvihli dane živnostníkom? Prečo ste zdvihli dane živnostníkom?“  
Branislav Gröhling: „Povedzte mi,  že čo robíte pre konsolidáciu verejných financií? Povedzte mi, že čo 
robíte pre konsolidáciu “ 
Moderátor: „Páni, tlmočíme tlmočíme do posunkového jazyka túto reláciu,...“  
Branislav Gröhling: „Iba  zaťažujete všetkých ľudí, takže...“ 
Andrej Danko: „To už nestihne tlmočiť.“  
Moderátor: „...,naši nepočujúci diváci z toho momentálne nič nemajú.“ 
Branislav Gröhling: „Ospravedlňujem sa.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, tak poprosím vás, prečo to nie je dôležité, aby sme stopercentne vedeli, 
odkiaľ idú peniaze, a čo treba urobiť pre tú transparentnosť, či nie je ten zákon dôležitý aj v tom 
kontexte, ak sú tu hybridné hrozby, napríklad z Moskvy, Pekingu a podobne, či aj to by neslúžilo, ten 
zákon na to, aby sme vedeli, či niekto tu vykonával nejaké operácie.“ 
Andrej Danko: „Ale aj z Ameriky (nezrozumiteľné.)“ 
Branislav Gröhling: „Aj z Ameriky, pán Danko, tam kde rád cestujete, tam kde rád cestujete a chodíte 
na dovolenky, takéto (nezrozumiteľné).“ 
Andrej Danko: „Aj z Ruska, aj z Číny, ja som z Ruska ja som z Ruska nedostal nikdy dolár a nejakí moji 
mladí nechodia peniaze (nezrozumiteľné).“ 
Moderátor: „Pán Danko, poprosím vás.“ 
Branislav Gröhling: „Chybou tohto zákona je to, že tento zákon nebude riešiť práve tieto hybridné vojny 
alebo tieto organizácie, alebo tok týchto peňazí z Ruska, a nebudú sa vedieť preukazovať takýmto 
spôsobom. Aj v súčasnosti občianske združenia a jednotlivé združenia vedia vydokladovať svoje 
financie. Vedia vydokladovať svojich darcov a je to zverejnené, pretože odovzdávajú správy. Toto je 
zákon, ktorý, ja neviem, kto to tam vymýšľa u nich, že sa zaoberá tým, že ideme riešiť Fond na podporu 
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umenia, že ideme riešiť mimovládky, alebo že tu riešia RTVS, z ktorej chcú spraviť normálne,                                  
že propagandistickú televíziu tejto vlády, 
Andrej Danko: „To robí SNS...“ 
Branislav Gröhling:  „... nech povedia, že akým spôsobom...“  
Andrej Danko: „SNS to robí...“ 
Branislav Gröhling:  „... idú konsolidovať verejné financie a v rámci tej konsolidácie, môžem vám jeden 
príklad, pán Danko, jeden príklad...“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné), ale vy nemáte mieru,...“  
Branislav Gröhling: „... v rámci tejto konsolidácie...“  
Andrej Danko: „..., počúvate, ako dlho rozpráva (nezrozumiteľné)?“ 
Branislav Gröhling:  „..., ale nerozprávam dlho, šak rozprávate vy...“ 
Moderátor: „To nie je pravdou, vy vy nevnímate, koľko vy dlho rozprávate.“ 
Andrej Danko: „Nie...“ 
Branislav Gröhling:  „Presne tak.“ 
Andrej Danko: „Tak ja to dám zmerať, dobre?“ 
Moderátor: „Môžete si to kľudne zmerať.“ 
Branislav Gröhling: „Povedzte, pán Makara, moderujete, povedzte.“ 
Moderátor: „Keďže hovoríte,...“  
Branislav Gröhling: „Chcel som dokončiť ešte...“  
Moderátor: „..., keďže hovoríte už o konsolidácii, dovoľte, aby sme prešli teda na záverečnú tému, 
poďme k téme 2. piliera. Práve Sloboda a solidarita totiž spúšťa petíciu na jeho ochranu. Podľa liberálov 
chce vláda ľuďom zobrať úspory, koaliční politici to odmietajú.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany: „Je to otázka, ako využiť vklady ľudí, ktoré 
majú dnes v bankách, a ako využiť zdroje, ktoré sú v dôchodkovom sporení, pretože sú peniaze, ktoré 
zväčša končia v Spojených štátoch amerických.“ 
Michal Šimečka (PS), podpredseda NR SR, predseda hnutia: „Premiér Fico, ale aj jeho minulé vlády už 
viackrát svojimi zásahmi do 2. piliera obrali ľudí o miliardy na dôchodkoch.“ 
Marián Viskupič (SaS), poslanec NR SR, podpredseda strany: „Chceme ústavou definovať a deklarovať, 
že sú to jeho peniaze a nikto na svete mu ich nemôže zobrať, ani Robert Fico.“ 
Erik Tomáš (Hlas-SD), minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR, podpredseda strany: „Jedine, nad 
čím sa uvažuje a je to len myšlienka, je to, že či by sa neinvestovali tie úspory do výstavby diaľnic, ale 
to tak, že by si ich štát požiča,l a potom s primeraným výnosom sporiteľom aj vrátil.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, začnem vami. Prečo sa obávate o 2. pilier, nepredbehli ste, možno, skôr tú 
tému, ako prišli vyjadrenia pána premiéra, ako to v skutočnosti myslel? Na jednej strane máme tu 
ústavnú ochranu 2. piliera a na druhej strane je tu 15 miliárd, na ktoré nemá vláda ako siahnuť, ak sa 
teda mýlim, opravte ma.“ 
Branislav Gröhling: „Ale môže urobiť rôzne úpravy, tak ako ich urobila doteraz, lebo táto vláda znížila 
príspevky ľudí do 2. piliera. V súčasnosti mali byť skoro 7-percentné, momentálne sú na úrovni 4 
percent, a to znamená, že z budúcich dôchodcov robia reálne žobrákov, pretože im berú tieto peniaze. 
Ja, keď som počul vyjadrenia pána premiéra alebo ostatných ministrov, že tieto financie sa majú 
používať pre čínske spoločnosti, ktoré tu budú stavať diaľnice, tak keď toto povie premiér, ktorý v 2010-
tom nám tu sľuboval diaľnicu do Košíc, 12 rokov tu vládol, 4 roky vládol samostatne, a tú diaľnicu tu 
stále nemáme, tak viete čo, nebudem mu veriť ani pol slova. To budem viacej veriť tomu, že bezpečne 
prídeme do Dúbravky a pán Danko bude šoférovať, hej, takže čo sa týka tohto, tak nebudeme veriť a 
budem chcieť, aby sme ochránili všetky úspory týchto ľudí, aby sme ochránili úspory 1.8 milióna 
sporiteľov,...“  
Moderátor: „A to znamená, že chcete ochrániť 15 miliárd, ale tie ochranu majú.“ 
Branislav Gröhling: „..., ktorí zbierajú tých 15 miliárd, ale tá ochrana je taká, že vám to iba definuje ten 
2. pilier, ale keď oni stále budú znižovať, čo sa týka toho príspevku v rámci jednotlivých percent, tak 
nakoniec dopadneme k tomu, že tie dôchodky my vôbec nebudeme a budeme tu mať, nebudeme mať 
a budeme to ako nejakí žobráci. To preto sme podali ten návrh do národnej rady v rámci ústavnej 
ochrany 2. piliera, preto robíme aj petíciu, aby sme naozaj o tejto téme diskutovali, a aby sme poukázali 
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na to, že táto vláda iba rozhadzuje peniaze, tieto peniaze si už nemajú kde teraz požičiavať, tak tak 
pozerajú, že kde by mohli zobrať, dráždi ich ten 2. pilier,...“  
Hlas niekoho: „(nezrozumiteľné).“ 
Branislav Gröhling: „..., pretože tam zasiahli x krát, iba dokončím vetu a teraz ešte rozprávajú o to,...“  
Andrej Danko: „Počúvajte...“ 
Branislav Gröhling: „..., že by nejako sa pozreli...“  
Andrej Danko: „Toto je strašné.“ 
Branislav Gröhling: „... na vklady ľudí v rámci bankách. Samozrejme, že ľudia by si o tom museli 
rozhodnúť samostatne, ale pozerajú tak krížom krážom, že kde by čo urobili a akým spôsobom by tie 
peniaze zobrali,  
Moderátor: „Dobre...“ 
Branislav Gröhling: „..., lebo nás stále zadlžujú viac a viac, a chcú rozdať.“  
Moderátor: Dobre, dajme priestor pánovi Dankovi, budete sa môcť k tomu vyjadriť.“ 
Branislav Gröhling: „Poslednú vetu, prepáčte, pán Danko, vy ste takí socialisti a tí socialisti, takí tí 
slovenskí a národní socialisti, ktorí iba zadlžujú krajinu a vždy socialisti prinášali iba chudobu. Vytvárali 
tú mestá, vytvárali tú doliny, kde ľudia boli závislí od dávok a vy tie dávky...“  
Andrej Danko: „Toto je jedna veta.“ 
Branislav Gröhling: „... im teraz takto budete nejakým spôsobom ako rekreačné poukazy a ostatné veci, 
že ktoré pripravujete.“ 
Moderátor: „Zastavím vás, poprosím vás, pán Danko, má koalícia v pláne siahnuť na 2. pilier, poprípade  
ho zrušiť alebo siahnuť na tie úspory, ktoré sú v ňom?“  
Andrej Danko: „Štyrikrát bola že posledná veta, ale veď to je totálna hlúposť, kto to kedy povedal? My 
čo hovoríme, že štát potrebuje napríklad 600 miliónov na projektové práce, lebo títo géniovia 
nepripravili ani kilometer diaľnice na výstavbu. To znamená, že my potrebujeme mať naprojektované 
diaľnice, preto sme menili stavebný zákon, aby sme v stavebných konaniach vedeli rázne konať a 
potrebujeme na to zdroje, takže to, čo my hovoríme, že na zamyslenie je, či naše dôchodcovské 
správcovské spoločnosti majú kupovať akcie v Amerike alebo na nejakých burzách v Nemecku, alebo si 
majú kúpiť dlhopisy Národnej diaľničnej spoločnosti, a každý, kto k tomu rozumie, chápe, že diaľnice 
treba postaviť. Táto vláda, ktorá tu bola, nepostavila a len dokončovala diela, ktoré sme začali my. My 
potrebujeme pripraviť niečo také rázne, ako bol obchvat Bratislavy a nech hovoria o nás, čo chcú, kto 
chce. Viete, ja by som tiež mohol hovoriť, ako ste stále hovorili o daňovom bonuse, o rovnej dani a 
potom skutek utek, len ste si užívali funkcie a ja vám odporúčam, aby ste tupý primitivizmus pána Sulíka 
v politike nerealizoval,...“  
Branislav Gröhling: „Čo ho furt spomínate...“ 
Andrej Danko: „..., pretože ste povedali niečo o Dúbravke. Ja som určite tak sa neožieral za štátne 
v Dubaji, ako sme videli vedenie SaSky a som zvedavý, aký trest dostane pán Sulík za tých 600 000, 
pretože ja som dostal tvrdý trest, už som sa neodvolával, povedal som, som odišiel, som bol ranený,                   
a prosím vás, nepoužívajte podpásovky, lebo veľmi dobre viete, že som nikomu okrem tej rúry neublížil. 
Ja som tu peniaze nerozhajdákaval a neožierali sme sa v Dubaji s Geissenovcami, takže nechoďte touto 
cestou, pretože máte nádej SaSku zmeniť. Áno, a ja som zástanca znižovania daní, ale na rozdiel od vás 
som dane pre živnostníkov znížil, zaviedol paušálne výdavky, čo ste vy urobili pre podnikateľov a malé 
s.r.očky? Nič, len ste stále hovorili o nejakom kilečku idiotskom, že ste menili nálepky na prednom skle 
za STK-čky. Čo sa týka fungovania 2. piliera, samozrejme, že je dôležité, aby bola stabilita sociálnej 
poisťovne. My musíme hľadať nástroje na odľahčenie a niektoré nové modely, a preto aj my hovoríme 
o stabilizácii sociálnej poisťovni, o tom my sme tu mali v minulosti automat na nárast minimálnych 
dôchodkov, keď rastie minimálna mzda, aby rástli minimálne dôchodky, hovoríme o daňových úľavách 
pre podnikajúcich alebo pracujúcich dôchodcov, ale my hľadáme riešenia, a my ich urobíme. To, že tu 
bude niekto kvíliť, no tak bude kvíliť, ale potom zase oni budú používať náš Fond na podporu športu, 
budú stavať naše diaľnice, pretože opozícia, ktorá tu bola doteraz, a ešte raz poviem, to trio Sulík, 
Matovič, Kollár, tí sa starali len o seba...“  
Moderátor: „Pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „..., a neurobili pre Slovensko nič.“ 
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Moderátor: „Pán Danko, ako chcete zabezpečiť ale udržateľnosť dôchodkového systému? Ak ste boli 
proti zrušeniu rodičovského dôchodku paralelne s tým, aby teda fungoval plnohodnotný 13. dôchodok.“ 
Andrej Danko: „My sme chceli, aby aby...“ 
Moderátor: „... za čo ste hlasovali, pretože že 1, 1 miliardy...“ 
Andrej Danko: „Môžem, veď ste dali otázku, ja rozumiem, čo sa budete pýtať. Nemusíte to 
omáčkovať...“ 
Moderátor: „... dostanú dôchodcovia (nezrozumiteľné) navyšuje. Ja sa len spýtam, ja to ešte len 
dopĺňam o informácie, že vláda musí zohnať 1,1 miliardy.“ 
Andrej Danko: „Rodičovský príspevok je dobrý nástroj. Ja som povedal, že aj moji rodičia ho používajú, 
mnohí iní rodičia, ktorí vychovali deti, majú možnosť svojho svoje dieťa požiadať, aby im prispeli z tej 
dani, ktorú anonymne odvádzajú štátu. Preto, napríklad, aj rozširujeme účel rekreačných poukazov, 
pretože mnohí zamestnanci to nevyužívajú, lebo chodia do zahraničia a budú môcť rekreačný poukaz 
darovať svojim rodičom, a nie je na tom nič zlé, veď my vidíme v cestovnom ruchu a športe, preto sme 
to ministerstvo zriadili, v utorok bude veľký odpočet, budúcnosť. My vidíme, že športové podujatie môže 
štátu zarábať peniaze,...“  
Moderátor: „Pán Danko, pýtal som sa na dôchodkový systém.“ 
Andrej Danko: „..., že cestovný ruch, pokiaľ budeme hľadať riešenie systémovo, tak takto Slovensko sa 
povznesiete, viete, kritizovať je veľmi ľahko a čo sa týka dôchodkového systému, hovoril som vám                        
o mnohých iných nástrojoch, ktoré môžu odľahčiť sociálnu poisťovňu pri (nezrozumiteľné).“ 
Moderátor: „Aké nástroje to sú?“ 
Andrej Danko: „Vy ste nepočúvali. Daňovo odvodové úľavy pri podnikaní, rôzne nástroje na podporu 
fungovania tak, aby sme neboli stále len tlačení na zdvíhanie dôchodkov, ale aby sme hľadali nástroje 
na podporu kvality života,...“  
Moderátor: „Ja tomu rozumiem,...“  
Andrej Danko: „..., aby sme zastavili tento nárast, pretože...“  
Moderátor: „..., ale v čase, keď štát potrebuje konsolidovať 1 a pol miliardy ročne?“  
Andrej Danko: „Áno, pretože sú aj iné nástroje, ktorými vieme my dosiahnuť to, čo tu oni rozfrckali, aby 
sme stabilizovali deficit štátneho rozpočtu, kedy sa šetrí v štátnej správe a je avizované prepúšťanie, 
takisto sú veci, na ktorých sa hádam zhodneme, zdaňovanie cukroviniek a mnohých iných.“ 
Moderátor: „A to prinesie 100 miliónov eur,...“  
Andrej Danko: „Ale...“ 
Moderátor: „..., ešte tam stále zostáva 1.4 miliardy.“ 
Andrej Danko: „Nechajte konsolidačný...“ 
Moderátor: „Za čo za čo bude SNS hlasovať, za aké opatrenia?“ 
Andrej Danko: „Za všetky tie, ktoré stabilizujú verejné financie a nebudú ľuďom brať peniaze. Napríklad 
sme tu mali aj dobrý následok, 13. a 14. platy oni zrušili, kedy 500 euro bez odvodov, bez daní podnikateľ 
mohol dávať ľuďom.“ 
Branislav Gröhling: „Však ste to nevedeli vysvetliť.“ 
Andrej Danko: „Takže...“ 
Branislav Gröhling: „13. plat v máji, júni...“ 
Moderátor: „Ste za zvýšenie bohatých napríklad, za nejakú milionársku daň, čo SNS kritizuje.“ 
Andrej Danko: „Ja som za zdanenie bánk a tých, ktorí tu na tom majú, my vidíme, aké zisky sú                                 
v nadnárodných spoločnostiach, máme tu rôzne obchodné spoločnosti, ktoré jednoducho diktujú ceny 
potravín. Toto všetko musí byť cesta, aby sme naozaj siahli na tých, ktorí na to majú, ale aby sme tým, 
ktorí potrebujú pomôcť, ktorí žijú z ruky do úst, aby tým sme pomohli, pretože na rozdiel od týchto 
bezcitných netvorov z opozície...“ 
Moderátor: „Dobre, čo sa týka rodinný balíček, Tomáš Taraba to avizoval, že je to takmer istota?“ 
Andrej Danko: „Niektoré veci sa budú upravovať, ale to, aby to bola totálna istota až vtedy, keď to 
bude podpísané, podané v parlamente.“ 
Moderátor: „Čiže majú diváci očakávať, že daňový bonus sa zníži?“ 
Andrej Danko: „Ja verím, že diváci povedia po 3 rokoch, že sme niečo pre nich urobili.“ 
Branislav Gröhling: „Že konečne nech idú už preč, povedia všetci.“ 
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Andrej Danko: „Opozícia si opozícia si bude opozícia si bude, no tak hovorili o vás, aby si konečne 
vypadli, lebo keď videli ožratého Sulíka s Geissenovcom, tak si ľudia uvedomovali, načo lietate do 
Dubaja, a ja vám garantujem, že keď bude výstava v Japonsku, tak vedenie SNS sa tam nebude ožierať, 
ako ste sa ožierali vy v Dubaji.“ 
Branislav Gröhling: „Dobre.“ 
Moderátor: „Dobre, pán Gröhling môžete reagovať,...“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné).“  
Moderátor: „...  (nezrozumiteľné)..., určite kým začnete, potom vám položím otázku, nech sa páči.“ 
Branislav Gröhling: „Pán Danko, viete čo, nechcel som, ale čo sa týka toho Expo Dubaj, tak to Expo 
Dubaj stálo trikrát menej ako to, ktoré chystáte vy.“  
Branislav Gröhling: „Na tom Expo Dubaji boli stovky...“  
Andrej Danko: „Asi (nezrozumiteľné).“ 
Branislav Gröhling: „... boli stovky podnikateľov, ktorí tam nadväzovali nejaké obchodné spoločnosti 
a vzťahy, a bolo tam, bola tam prezentácia inovácií slovenských inovácií, ale vás trápi iba nejaká oslava 
zamestnancov, ktorí tam pili. Tak na to vám poviem, že u nás v rodine sa hovorilo, že prasaťu sa iba                
o kukurici sníva, hej, aby sme uzatvorili túto tému.“  
Andrej Danko: „Tak vám poviem, (nezrozumiteľné), teraz teraz jednu vec,...“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné), čo sa týka čo sa týka čo sa týka toho Dubaja...“  
Andrej Danko: „..., a teraz ja vás zastavím, viete čo ma trápi,...“  
Branislav Gröhling: „..., čo sa týka Dubaja...“ 
Andrej Danko: „..., že si Sulík zobral na antidatovanú zmluvu,...“  
Branislav Gröhling: „Dobre.“ 
Andrej Danko: „..., upravenú zmluvu svoju dcéru za štátne peniaze, a že tam vaši priatelia a známi 
chodili žúrovať.“ 
Branislav Gröhling: „Okej, dokončite, pre mňa táto téma je uzavretá s vami. Uzavretá.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, pán Gröhling,...“ 
Branislav Gröhling: „Poďme sa rozprávať...“ 
Moderátor: „..., ale aj NKÚ NKÚ hovorí o tom vo svojej správe, že teda ....“ 
Branislav Gröhling: „My sme za to hlasovali, pán Makara, my sme za to hlasovali, aby sa to nejakým 
spôsobom vyšetrilo.“   
Moderátor. „(nezrozumiteľné), transparentne do tých 600 tisíc...“ 
Andrej Danko: „A počkajte, ešte to vyšetruje, vyšetruje  to polícia, vyšetruje to polícia, a vyšetrí sa to.“ 
Branislav Gröhling: „Je tam trestné oznámenie?“ 
Andrej Danko: „Je.“ 
Branislav Gröhling: „Ak máte nejaké pochybenie,...“  
Andrej Danko: „Chodia, počkajte, o tom...“   
Branislav Gröhling: „..., nech sa páči, choďte podať trestné oznámenie.“ 
Andrej Danko: „... beží konanie, ja sa do trestných konaní nestarám na rozdiel od vás,...“ 
Moderátor: „Pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „...., nebudem tu rozprávať, kto v akej base skončí...,“  
Branislav Gröhling: „Idem rozprávať ja, pán Danko. Idem rozprávať ja.“ 
Andrej Danko: „Ale tam sa stratili peniaze, pretože povedzte mi,...“  
Moderátor: „Pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „..., je to charakterné, zobrať svoju dcéru...“  
Branislav Gröhling: „Pán Danko,...“  
Andrej Danko: „... ako poradkyňu, minister?“  
Branislav Gröhling: „..., keď tu bude sedieť pán Sulík, nech sa páči, pýtajte sa ho, mňa sa nepýtajte.“  
Andrej Danko: „Ale povedzte, je to charakterné,...“  
Branislav Gröhling: „... všetky tieto veci, ja vám iba odpinknem, ako sa správate vy, tak vám budem 
pinkať aj ja.“ 
Andrej Danko: „No priznajte, no nepoviete, ale povedzte mi, zobral si dcéru so zmluvou.“ 
Branislav Gröhling: „Nech vás zvolia za toho predsedu národnej rady, to bude taká zábava na 3 roky, 
že až.“ 
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Andrej Danko: „Ale veď bola zábava, keď ste vy vládli.“ 
Moderátor: „(nezrozumiteľné), pán Danko, poprosím vás,...“  
Branislav Gröhling: „Teraz k tej konsolidácii,...“  
Moderátor: „Nech sa páči.“ 
Branislav Gröhling: „..., pretože táto vláda schválila 13. dôchodky za 800 miliónov, budúci rok to bude 
900 miliónov, v 26-tom to bude 1 miliarda. Tu sme schválili ministerstvo športu za 200 miliónov, teda 
oni si schválili za 200 miliónov, takže len tak, len tak vyhodili 1 miliardu,...“  
Andrej Danko: „To je hlúposť.“ 
Branislav Gröhling: „..., ktorá je niekde. A tieto peniaze...“ 
Moderátor: „Ale aj vy ste sa ste schválili nové ministerstvo MIRI.“ 
Branislav Gröhling: „S tým som ja veľmi nesúhlasil.“  
Andrej Danko: „A tých 200 miliónov...“ 
Branislav Gröhling: „A práve teraz, a práve teraz ho mohli zrušiť, a nech pán Raši teda ide do tej 
národnej rady a môžu konsolidovať.“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné), to je strašné.“  
Branislav Gröhling: „Tam majú jedno ministerstvo MIRI a majú druhé ministerstvo, ministerstvo športu, 
ale keďže míňajú takýmto spôsobom peniaze, ktoré nemajú, tak zavádzajú rôzne dane. O pár týždňov 
príde do národnej rady aj nový zákon, takzvaná daň z cukru alebo daň zo sladených nápojov, a pán 
Danko, vy ste ho tak zle napísali tento návrh zákona, že on nezdaňuje iba nápoje, kde je cukor, ale on 
zdaňuje nápoje a prášky, kde sú sladidlá. Tak ja napríklad chodím cvičiť a môžem vám povedať, že po 
tom cvičení si dám aj proteín, v rámci toho proteínu, vám môžem povedať, že na 1 kilo to bude 
navýšenie euro 40, prepáčte, bude navýšenie 4 eurá 30 eur, hej, keď si kupujem 5-kilové balenie, tak to 
navýšenie toho 5 kilového balenia aj s DPH bude 26 euro, takže vy takýmto spôsobom od športovcov 
budete vyťahovať peniaze, a vy máte ministerstvo športu...“  
Andrej Danko: „Môžem môžem niečo povedať...“ 
Branislav Gröhling: „..., dokončím, ministerstvo športu.“ 
Andrej Danko: „Toto je, nie nedokončíte, lebo toto je tupotina. A dokončujete to tu stále.“ 
Branislav Gröhling: „... ministerstvo športu, ktoré nemá ani webovú stránku,...“  
Andrej Danko: „Tak ešte raz.“ 
Branislav Gröhling: „..., ktoré nič nerobilo...“ 
Andrej Danko: „V utorok...“ 
Branislav Gröhling: „..., a takýmto spôsobom...“  
Andrej Danko: „V utorok, pán redaktor...“ 
Branislav Gröhling: „... zaťažujete ľudí, a zaťažujete aj športovcov, prosím vás.“ 
Moderátor: „Pán Danko, mali ste priestor, skáčete pánovi Gröhlingovi stále do reči, nechajte ho 
povedať súvislú vetu, prosím vás.“ 
Branislav Gröhling: „Občania tu reálne že platia, občania tu reálne platia zbytočného ministra,                             
a zbytočné ministerstvo športu, vám, aby ste vy mali radosť, a budete ich zaťažovať...“  
Andrej Danko: „Klamete, klamete.“ 
Branislav Gröhling: „... takýmito daňami, všetkých športovcov.“ 
Andrej Danko: „Klamete, klamete, stále klamete.“ 
Branislav Gröhling: „“..., ktorí si priplatia peniaze Aj za proteínové prášky, ktoré majú sladidlá.“ 
Andrej Danko: „Klamete, klamete. Športovci dostanú od pondelka, bude pre každý športový zväz o 20, 
o 20 percent viac, čo je zhruba 15 miliónov. Športovci dostanú pod kontrolu Fond na podporu športu a 
budú tam mať 60 miliónov, a neviem o akých 200 miliónoch hovoríte, lebo áno, adresne pôjde viac 100 
miliónov, ale do športovej infraštruktúry a cestovného ruchu. Šport dokáže zarábať peniaze, obyčajné 
majstrovstvá v šachu, ktoré sem donesú 600 ľudí a bude tu 4 dni ubytovaných týchto 600 ľudí zarobia 
peniaze, a to je rozdiel medzi nami a vami. My vidíme potenciál zárobku v cestovnom ruchu a športe. 
Preto meníme adresnosť financií.“ 
Moderátor: „Pán Danko, pán Danko, ako je to s tým zákonom o sladidlách.“ 
Andrej Danko: „Nechajte ma. Nemôžte. My športovcom nie, nemôžte. My športovcom pomáhame na 
rozdiel od vás. My sme telocvične stavali, či je to na Bajkalskej, vy ste strihali naše telocvične...“  
Branislav Gröhling: „No to určite.“ 
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Andrej Danko: „... za, my sme ich rozbehli...“ 
Branislav Gröhling: „To určite.“ 
Andrej Danko: „... tieto výstavby Duklu Banská Bystrica, športové haly.“  
Branislav Gröhling: „Šak ten fond bol  nefunkčný, a vy to viete.“ 
Andrej Danko: „... v Poprade, áno, vo Vranove a mnohé iné.“ 
Branislav Gröhling: „Nefunkčný, pán Danko.“ 
Andrej Danko: „My sme tie projekty rozbehli, vy ste rozdávali pripravené peniaze a kritizovali ste Fond 
na podporu športu, keď vznikal a my teraz športovcom ideme adresne pomôcť infraštruktúrou, 
podporou tým tímov a mnohých...“ 
Moderátor: „Počkajte, pán Danko...“ 
Branislav Gröhling: „Počúvajte, ak tu niekto zdravo, žije a športuje, a stará sa o zuby, tak vy reálne mu 
dáte daň zo zdravého života.“ 
Andrej Danko: „Spýtajte sa spýtajte sa spýtajte sa spýtajte sa vy športovcov a športové zväzy, ako teraz 
vnímajú prístup tohto ministerstva. Odpočet bude v utorok na tlačovej besede,...“  
Branislav Gröhling: „Konečne uvidíme ministra.“ 
Andrej Danko: „100 dní, uvidíte. Je, uvidíte reálne, čo sa urobilo za týchto 100 dní. My nestrácame čas, 
my čerpáme informácie z okolitých štátov, boli sme v Poľsku, Maďarsku, v Čechách...“ 
Moderátor: „Pán Danko, zdanenie sladidiel...“  
Andrej Danko: „...chceme, aby...“ 
Moderátor: „... je zle napísaný ten zákon?“ 
Andrej Danko: „Chceme, aby peniaze z hazardu išli do športu, preto sme dostali pod toto ministerstvo 
aj Tipos, aby išli adresne tie veci, a nie do televízie, a do marketingu, alebo do Fun rádia, ako išlo každý 
rok peniaze, to je medzi vami a nami rozdiel, že my niečo robíme. Vy len kritizujete, a keď ste tu vládli, 
nič ste neurobili, vy stále viete len, čo treba robiť,...“  
Moderátor: „Dobre, pán Danko,...“ 
Andrej Danko: „..., ale neviete robiť nič.“ 
Moderátor: „Pán Danko, ešte odpovedzte na tie sladidlá, je zle napísaný ten zákon,...“  
Andrej Danko: „Ja som...“ 
Moderátor: „..., lebo to je to asi veľký problém pre športovcov,...“  
Andrej Danko: „..., ale ešte raz.“ 
Moderátor: „..., ktorí ktorí si budú kupovať...“  
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné).“  
Moderátor: „... teraz nejaké balenie o 30 euro.“ 
Andrej Danko: „Samozrejme, že ma logiku. Samozrejme, že má logiku, má to zasiahnuť cukor, a keď sú 
tam takéto nuansy alebo problémy, určite nikto nechce športovcom ubližovať. Opak je pravdou, my 
športu chceme pomôcť, hľadáme systém, aby boli financovaní tréneri. Čo sa týka cestovného ruchu, 
prídu zákony, tringelt oslobodiť od dane z príjmu.“ 
Moderátor: „Pán Danko, pán Danko, ešte jedna vec...“  
Andrej Danko: „Podpora investícií v cestovnom ruchu.“  
Moderátor: „... chválili ste sa 60 percentným odpisom pre živnostníkov, že ste to zaviedli vy, SNS.“  
Andrej Danko: „(nezrozumiteľné), 60% (nezrozumiteľné)...“  
Moderátor: „Máme tu 123 000, máme tu 123, máme tu 123 000 fiktívnych živnostníkov, ktorí sú 
napojení len na jeden príjem. Budete s tým niečo robiť, pretože už avizoval minister,...“  
Andrej Danko: „Neviem ako vy, ale...“ 
Moderátor: „..., že by že by chcel s tým niečo robiť, pretože to môže do štátnej kasy priniesť do 250 
miliónov podľa analýz.“ 
Andrej Danko: „Ja na živnostníkov nedám dopustiť. Živnostník je človek, ktorý sa stará o seba, 
nezaťažuje štát. Samozrejme, že ak sú fiktívne živnosti, s tým niečo treba robiť, ale čo sa týka SZČO ako 
slobodného povolania, či je to kaderník, kameraman, novinár, alebo čo sa týka iných špeciálnych 
profesií ako advokát, starať sa o seba, je to najväčšie umenie v živote, a ešte niekoho zamestnať, preto 
sme aspoň trochu zdvihli aj registráciu na DPH.“  
Andrej Danko: „Áno, som hrdý,...“  
Branislav Gröhling: „O koľko.“ 
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Andrej Danko: „..., že mnohí, mnohí živnostníci používajú naše paušálne výdavky, a preto...“ 
Moderátor: „Čiže nebudete meniť 60 percentné odpisy?“ 
Andrej Danko: „Som hrdý, že majú 15 percentnú daň a čo sa týka, to nie sú odpisy, to sú paušálne 
výdavky, 60 percent, my ich meniť nebudeme. Ja to nedovolím v tejto vláde, aby sa ublížilo ľuďom, ktorí 
dokážu si uh veci a prácu obstarať do konca,...“ 
Moderátor: „Dobre, ale aby som tomu rozumel...“  
Andrej Danko: „..., aby mali odľahčený...“ 
Moderátor: „... a živnostníkom, ktorí majú príjem len z jedného zdroja, to je pre vás problém?“ 
Andrej Danko: „Pre mňa každý, kto si dokáže ako živnostník robotu obstarať a ide s kožou na trh, je 
človek, ktorý si zaslúži podporu.“ 
Moderátor: „Dobre, ale neodpovedali ste mi, ak to simuluje, dajme tomu zamestnanecký pomer. Len 
ten človek má príjem od samozrejme toho istého zamestnávateľa, u ktorého jeho kolega, dajme 
tomu...“ 
Andrej Danko: „To je iná téma, to je iná téma, napríklad často aj vás v médiách nútia zamestnávatelia 
ísť do živnosti, aby neplatili odvody a dane, a často sú profesie, kde to treba riešiť,...“  
Moderátor: „..., tak že budete to riešiť.“  
Andrej Danko: „..., ale ešte raz opakujem, mňa zaujímajú podnikatelia, preto som hrdý, že sme pomohli 
živnostníkom, a budeme stále trvať na tom, aby sa im pomáhalo.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling.“ 
Branislav Gröhling: „Vás podnikatelia absolútne nezaujímajú, lebo im hádžete iba polená.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, ako sa pozeráte na fiktívnych živnostníkov?“  
Andrej Danko: „Ježišmária...“ 
Moderátor: „Je tam priestor, kde by teda štát mohol vybrať 250 miliónov?“ 
Branislav Gröhling: „Samozrejme, samozrejme, že podnikateľov treba podporiť, lebo podnikatelia sú tí, 
ktorí generujú...“  
Andrej Danko: „Vy ste vy ste im pomohli, veľmi ste im pomohli.“ 
Branislav Gröhling: „... štátu finančné prostriedky a toto je vláda, ktorá im hádže iba polená pod nohy.“ 
Andrej Danko: „Jasne.“ 
Branislav Gröhling: „Treba sa pozerať na to, že každý podnikateľ je aj hrdina, že vôbec vydrží podnikať 
pri tejto vláde, čo ona robí...“  
Andrej Danko: „No, my sme ich zdaňovali, veď vy ste ich zdanili.“  
Branislav Gröhling: „..., akým spôsobom ich bude zažažovať, akým spôsobom.“ 
Andrej Danko: „Vy sa nehanbíte, pán Gröhling, vy sa vôbec nehanbíte, čo rozprávate, veď vy ste...“  
Branislav Gröhling: „Čo, pán Danko, povedzte mi...“ 
Andrej Danko: „... zdanili živnostníkov...“ 
Branislav Gröhling: „(nezrozumiteľné).“  
Andrej Danko: „a malé s.r.očky na 20 percent má tí, ktorí zarábali....“  
Branislav Gröhling: „No a čo.“  
Andrej Danko: „... do 100 000 eur, mali vďaka SNS 15% daň.“  
Branislav Gröhling: „Hej.“ 
Andrej Danko: „Viskupič a vy ste ich zdanili.“ 
Branislav Gröhling: „A vďaka SNS bude mať teraz dane...“  
Andrej Danko: „Prečo ste ich zdanili?“  
Branislav Gröhling: „a všetky poplatky, ktoré budú takýmto spôsobom akože zaťažovať.“  
Andrej Danko: „Prečo ste zdanili živnostníkov? Prečo ste zdanili živnostníkov?“  
Branislav Gröhling: „Keď budete robiť naozaj zmeny pre živnostníkov,...“ 
Andrej Danko: „Prečo ste zdanili živnostníkov?“ 
Branislav Gröhling:  „... a pre podnikateľov, tak ja vás budem chváliť.“ 
Andrej Danko: „Sa nehanbíte?“ 
Moderátor: „Pán Danko, nechajte pána Gröhlinga dopovedať, prosím vás.“ 
Branislav Gröhling: „Teraz ste mohli zvýšiť... My sme mali v národnej rade zákon, ktorý zvyšoval 
registráciu v rámci DPH až na 80 000,...“  
Andrej Danko: „Ale vaše mokré sny nikoho nezaujímajú.“ 
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Branislav Gröhling: „..., tak nech sa páči, prečo prečo ste to neurobili? Prečo ste nepodporili...“ 
Andrej Danko: „Vy si snívajte, vy, keď ste vládli,...“  
Moderátor: „Pán Danko,...“ 
Branislav Gröhling: „Povedzte mi to..." 
Andrej Danko: „..., ste mali zdvihnúť DPH, lebo my vládneme na rozdiel od vás,...“ 
Branislav Gröhling: „Ale počúvajte, vy ste to zdvihli o koľko o dvesto...“ 
Andrej Danko: „vy si hodíte hlúposť,  
Branislav Gröhling: „... o dvesto euro, pán Danko...“ 
Andrej Danko: „..., vy čakáte vy, čakáte, vy čakáte, že my budeme vaše mokré sny podporovať?“ 
Branislav Gröhling: „Však kľud. Ale vy si robte so svojimi mokrými snami čo chcete.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling,...“ 
Andrej Danko: „Ja ich nemám,...“  
Branislav Gröhling: „Prosím vás.“ 
Andrej Danko: „..., vy ich máte.“ 
Moderátor: „Premiér premiér chce chce šetriť aj tým, pán Gröhling,...“ 
Branislav Gröhling: „Reálne poďte pomôcť podnikateľom...“  
Andrej Danko: „... (nezrozumiteľné), ale, prosím vás.“ 
Moderátor: „..., pán Gröhling,...“  
Branislav Gröhling: „a živnostníkom, a urobte takéto opatrenia.“ 
Andrej Danko: „Vy, vy, počkajte, vy vôbec rozumiete politike? My máme podporovať...“ 
Branislav Gröhling: „Vy už len...“ 
Andrej Danko: „opozičné hlúposti?“ 
Branislav Gröhling: „Zoberte si ho, zoberte si všetky návrhy, ktoré sme dali do národnej rady, 
a predložte ich vy, ...“  
Andrej Danko: „Prečo ste si to nerobili vy, keď ste vládli.“ 
Branislav Gröhling: „..., predložte ich vy a zahlasujte za nich. Nech sa páči.“ 
Andrej Danko: „Prečo ste si to, viete, o tom je politika o kompromisoch, vy nie ste schopný 
kompromisov...“ 
Branislav Gröhling: „Podporte ústavný zákon na ochranu 2. piliera, podporte živnostníkov.“ 
Andrej Danko: „Prosím vás.“ 
Branislav Gröhling: „Podporte, šak...“ 
Moderátor: „Pán Gröhling,...“  
Andrej Danko: „My máme robiť váš program?“  
Moderátor: „... vidíte priestor, že sa dá ušetriť aj v štátnej správe? Robert Fico chce, aby, aby 
ministerstvá prišli s nejakým auditom na 30 percentné prepúšťanie. Čo si o tom myslíte, vy ste boli 
minister školstva, je priestor na školstve v rezorte na prepúšťanie?“ 
Branislav Gröhling: „Na začiatku vám poviem, že je to veľmi úsmevné, keď premiér hovorí, že sa majú 
prepúšťať štátni zamestnanci, hovorí o 30 percentách, čo bude niekde okolo 130 000 ľudí a potom tu 
schvália ministerstvo športu,...“  
Andrej Danko: „Ježiš.“ 
Branislav Gröhling: „..., ktoré je plné zamestnancov, tak na jednej strane rozprávajú to a na druhej 
strane robia úplne niečo iné.“  
Andrej Danko: „Dobre, máme...“ 
Branislav Gröhling: „... a čo sa týka znižovania počtu zamestnancov v rámci štátnej správy, robili sme 
to aj my na ministerstve školstva, dali sme si aj vlastné ciele a znižovali sme počty zamestnancov, 
pretože sme chceli zefektívniť ministerstvo, ten priestor tam je, len to musíte naozaj urobiť 
sofistikovane, musíte to urobiť dobre, musíte to urobiť predvídateľne, a nie takým spôsobom, ako to 
chce robiť táto vláda.“ 
Moderátor: „Pán Danko, minister Taraba odvolal šéfa Národného parku Slovenský kras Milana 
Olekšáka, lebo odmietol prepúšťať ľudí, a on vám odkázal, že by ste v SNS mali začať odvrchu. Vysvetlite 
divákom prečo ministerstvo životného prostredia má 3 štátnych tajomníkov?“ 
Andrej Danko: „Na ministerstve v životnom prostredí robilo toľko externistov na dohody, že už padli 
pár trestných oznámení. Robilo tam viacej ľudí na dohody ako hlavnom pracovnom pomere, takže tam 
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je taký bordel po Budajovi, že Tomáš Taraba dáva každý týždeň trestné oznámenie, a čo sa týka tých 
odkazov, ja ešte raz poviem k tomu ministerstvu cestovného ruchu a športu, asi by ste mali vedieť, že 
sa prebrali zamestnanci z ministerstva dopravy a školstva, a minimálny nárast tam je, a klamete ľudí o 
tom, že si my vytvárame nejaké ministerstvo. Nám ide o tom, aby ľudia v cestovnom ruchu a športe 
mali zastúpenie, aby sa Slovensko jednotne prezentovalo...“,  
Branislav Gröhling: „Určite.“ 
Andrej Danko: „..., aby tu neboli také úbohé výstavy o Slovensku na Inchebe, ale aby budúci rok toto 
bolo výstavisko, kde budú zastúpené VÚCky, mestá, aby sme ukázali krásy Slovenska, hrady a zámky, 
na ktoré sme mimochodom obstarali...“ 
Branislav Gröhling: „Na ktoré nechcete dať peniaze cez ten Fond na podporu umenia.“ 
Andrej Danko: „Na ktoré sme nie, ja som v komunikácii s pánom Krajcerom, pretože bol pri zrode 
niektorých tých vecí a my sme sa, my sme zabezpečili financovanie výstavby hradov a zámkov 
občianskym združeniam a zabezpečíme ešte väčšie zdroje. Na rozdiel od vás ale ešte raz opakujem, vy 
stále rozprávate prečo nepodporujeme vaše veci, no vo vláde sa treba vedieť dohodnúť,...“  
Branislav Gröhling: „Veď vy sa neviete dohodnúť vo vláde...“ 
Andrej Danko: „..., a my sme sa vždy vedeli dohodnúť, a čo sa týka znižovania počtu zamestnancov, 
my, pokiaľ znížime len tých externých zamestnancov, ktorých vy ste tam mali všelijaké rodiny a blízkych, 
veď takým príkladom bol človek na Slovenskom pozemkovom fonde, ktorý tam mal dokonca syna 
zamestnaného a váš predseda sa nehanbil svoju dcéru zobrať do Dubaja na nejakú zmluvu.“ 
Moderátor: „Dobre, pán Danko a máte vysvetlenie prečo na ministerstve životného prostredia sú 3 
štátni tajomníci, keď teda úzus sú 2?“ 
Andrej Danko: „Pretože sme zdedili obrovský bordel po Budajovi, tých tém a problematík je tam veľa a 
určite štátny tajomník nestojí toľko, ako stoja všelijakí externí poradcovia Budaja, a koľko tam ľudí bolo 
stoviek na dohody o vykonaní práce a niektorí tam, rekordér mal zhruba okolo 10 000 v hrubom plat, 
tak takéto zverstvá, oni tam robili a potom dávali idiotiny na rôzne výskume, sysle a neviem aké 
sledovania...“  
Moderátor: „Dobre, ďakujem, ešte krátka reakcia pána Gröhlinga, musíme končiť.“ 
Andrej Danko: „... a na konci dňa dnes aj keď riešime medveďov, pretože SNS rieši aj medveďov, pretože 
keď sme hovorili, tak ich odborník Budaj hovoril, že je bylinožravec. Dneska tu je zákon, ktorý 
samozrejme SaSka tiež nechce podporiť, lebo na všetko majú riešenia, a my riešime problémy ľudí, 
pretože jeden z problémy ľudí aj medveď, ktorého vy ste podceňovali.“ 
Moderátor: „Pán Gröhling, krátka reakcia a končíme.“ 
Branislav Gröhling: „Ja neviem, čo mám na toto reagovať. Ja by som iba zaželal všetkým, že peknú 
nedeľu, a že dúfam, že naozaj tá budúca vláda bude pravicová vláda a my urobíme všetko, aby sme 
všetkých pravičiarov dali dokopy, a vytvorili tu naozaj veľmi silný pravicový blok.“ 
Moderátor: „Hovorí šéf SaS Branislav Gröhling.“ 
Andrej Danko: „Môžem aj ja povedať na záver?“ 
Moderátor: „Nech sa páči.“ 
Andrej Danko: „Ja verím, že Danko, Pellegrini, Fico týchto zúfalcov z opozície už nikdy nepustia k moci, 
takže želám...“  
Moderátor: „Hovorí...“  
Andrej Danko: „..., že budete pri nás stáť, tak ako ste stáli v parlamentných aj prezidentských voľbách.“ 
Moderátor: „Hovorí šéf SNS pán Andrej Danko, ďakujem. 1. májové vydanie relácie O pät minút 
dvanásť je v závere, majte ešte pekný víkend, dovidenia.“ 
 
13:10:27 koniec programu O 5 minút 12  
- zvukovo-obrazový predel  
- upútavka na program Reportéri  
- zvukovo-obrazový predel  
- upútavkový blok  
 
- zvukovo-obrazový predel  
- www.dobre-srdce.sk 

http://www.dobre-srdce.sk/
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- zvukovo-obrazový predel  
- začiatok programu Občan za dverami  
 
13:14:59 koniec monitorovaného záznamu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


